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İRFAN 
BAŞÇUHADAR

ŞEHİT Mustafa 
Aslan Ortaokulu 
Futsal Takım 
Antrenörü Sinan 

Bakır, “Bu başarı, 
üç yıllık yoğun 
çalışmanın bir 
ürünüdür. Ankara 
şampiyonluğu-

muzun ardından 
Türkiye şam-
piyonasına 
katılmak için 
Kırşehir’deki 
maçlara git-
tik” şeklin-
de konuştu. 
>> 8’DE

İNŞAATA İŞÇİ YOK
Gençlerin en büyük 
konularının başın-
da işsizlik geliyor. 
Eğitimlisinin de 
eğitimsizinin de or-

tak endişesi, iş 
bulamamak. 
Kimi lisans 
eğitimi 
üzerine ta-
mamladığı 
yüksek 
lisans 

ile... 
>> 
2’DE

Nesrin Yarım Özoğlu

DOÇ. Dr. 
Sema Aylan 
Gelen, “Son 
yıllarda tedavi-
lerdeki ilerle-
melere rağmen 
lösemi sıklığında 
artış olması; bu 
hastalığın sade-
ce genetik etki-
lenme sonucu 
değil, çevresel 
etmenlere de 
bağlı olabilece-
ğini destekliyor” 
dedi. >> 3’TE

LÖSEMİ 
HAKKINDA 

ÖNEMLİ 
NOKTALAR

LÖSEMİ 
HAKKINDA 

ÖNEMLİ 
NOKTALAR

ÇİFTÇİ, YAĞIŞLARDAKİ 
ANORMALLİĞE HAZIR MI?

MÜRVET KARA

ANKARA Büyükşehir Belediyesi 
Kırsal Hizmetler Daire Başkanı 
Ahmet Mekin Tüzün, “Üreticimiz 

de uyanık olmak zorunda. 
Yoğun yağış döneminde hem 
bakteriyel hem de mantar 
hastalıkları artar. Bu dönem-
lerde özellikle sebze-mey-

velerde ve diğer gıdalarda 
hastalık 
görülmesi 
mümkün” 
şeklinde 
konuştu.
>> 7’DE

“İLK ÖNCE KÜLTÜR SİPERİ 
KAYBEDİLİR”

“Başarı 
serüvenimizi 
taçlandırdık”

ANKARA’NIN 
FUTSAL ŞAMPİYONU

ANKARA 
KİTAP
 FUARI’NDA

www.ticarihayat.com

www.ticarihayat.com

PAMUKPINAR Köy 
Enstitüsünün konu alındığı 
2 kitabıyla tanınan Sercan 
Ünsal, kitaplarını imzalamak 
ve okurlarıyla buluşmak için 
ATO Congresium’da de-
vam eden 20. Ankara Kitap 
Fuarı’nda yer alacak. Daha 
önce 27 ve 28 Nisan tarihle-
rinde kitaplarıyla fuara katı-
lan Sercan Ünsal, 4 Mayıs’ta, 
15.00-17.00 saatleri arasında 
bir kez daha okurlarının 
karşısına çıkacak.

HABER MERKEZİ

İTGET Global Operasyon 
Direktörü Vugar Usi Zade, 
blok zincir ile kripto para 

ekosisteminde yazılım ve hukuk 
departmanlarında büyük bir iş 
potansiyeli olduğunu belirtti. 
Zade ve Bitget Global Türkiye 
Ülke Müdürü Serhat Erman, 
Ekonomi Muhabirleri Derneği 
üyeleriyle bir otelde düzenlenen 
sohbet toplantısında soruları ya-
nıtladı. ABD ve Avrupa’da yasal 
çalışmaların son yıllarda hızlan-
dığını aktaran Zade, Japonya’nın 
bu anlamda erken attığı adım-
larla yatırımcılarını korumayı 
başardığını söyledi. AA

ITGET Global Operasyon 
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Ülke Müdürü Serhat Erman, 
Ekonomi Muhabirleri Derneği 
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BBitget Global 
Operasyon Direktörü 

Vugar Usi Zade, "195 
ülke olduğu ve aynı 

zamanda diğer bor-
saların da bu alanda 

yetişmiş eleman ara-
dığı düşünüldüğün-

de; binlerce şirketin, 
kripto para hukukunu 

bilen on binlerce kişiye 
ihtiyacı olacak" dedi.

Şehit Mustafa 
Aslan Ortaokulu 

Futsal Takım 
Antrenörü Sinan 
Bakır, “Geçen yıl 

yarı finalde elen-
memize rağmen 
bu yıl emekleri-
mizin karşılı-
ğını alarak 

Ankara 
şampiyo-
nu olduk” 

dedi.

Araştırmacı-
Yazar Sercan 

Ünsal, 20’ncisi 
gerçekleşmek-
te olan Ankara 

Kitap Fuarı’nda 
okurlarıyla bu-
luşacak. Ünsal, 

4 Mayıs’ta 
B-209 standın-

da olacak.

BÜYÜK Doğu 
Yayınları Genel 
Koordinatörü 
Emrah Kısakürek, 
“Yayıncılık zor 
zamanlardan 
geçiyor. Bu eko-
nomik krizde, ilk 
kaybedilen siper-
lerden biri kültür 
siperidir” dedi. 
>>2’DE

APASITE mekanizmasın-
dan yararlanan üretim 
tesislerine yapılacak 

ödemelere ilişkin liste, Türkiye 
Elektrik Iletim A.Ş. (TEIAŞ)’nin 
internet sitesinde yayınlandı. 
Buna göre, söz konusu meka-
nizma kapsamında yer alan 43 
santralden 36’sına Mart ayı için 
toplam 501 milyon 346 bin 796 
lira ödenecek. En yüksek ödeme, 
72 milyon 537 bin 970 lirayla 
yerli kömür tesisi Hidro-Gen 
Enerji Ithalat Ihracat Dağıtım 
ve Ticaret A.Ş.’ye yapılacak. Bu 
şirketi, 35 milyon 94 bin 275 
lirayla Gebze Elektrik Üretim 
Limited Şirketi izleyecek. Kapa-
site mekanizması kapsamında 
TEIAŞ tarafından elektrikte sür-
dürülebilirlik ve arz güvenliğini 
sağlamak amacıyla santrallere 
kapasite ödemesi yapılıyor. AA

K

Türkiye 

Elektrik İletim 

A.Ş., 36 elektrik 

üretim santraline 

Mart ayı için 501 mil-

yon 346 bin 796 lira 

kapasite ödeme-

si yapacak.

EY Türkiye Girişimci Kadın 
Liderler Programı Lideri 
Müge Tan Belviso, dünya-
nın birçok ülkesinden gelen 
girişimci kadınları Istanbul’da 
ağırlamaktan, Türkiye’deki 
girişimci kadınlarla bir araya 
getirmekten ve yatırım fır-
satlarıyla tanıştırmaktan çok 
mutlu ve gururlu olduklarını 
belirtti. >>4’TE

Ernst & Young, kısa 
adıyla EY tarafın-

dan düzenlenen 
“EY Girişimci 

Kadın Liderler 
Programı” 

konferansı, bu 
yıl İstanbul’da 

gerçekleştirildi.

“EY GİRİŞİMCİ KADIN LİDERLER 
PROGRAMI” YAPILDI 

BIST 
10032,3591 34,6568 2.393,37 10.200

5’TE

“KRIPTO PARA HUKUKU BILEN KIŞILERE 
IHTIYAÇ DUYULACAK”

SERCAN ÜNSAL 

FOLKART İnsan 
Kaynakları Müdürü 
Adile Kutludağ, 
iki yıl üst üste 
Ege’nin en 
iyileri arasında 
olduktan sonra 
Türkiye’nin En 
İyi İşverenleri 

Listesi’ne 
girerek ba-
şarı serü-
venlerini 

taçlandır-
dıklarını 

söyle-
di.>>

ELEKTRIK

Ankara 
Büyükşehir 

Belediyesi Kırsal 
Hizmetler Daire 
Başkanı Ahmet 

Mekin Tüzün, 
“Gelen yağışın 

tarım arazisinde 
sel oluşturması-

na engel olma-
ya çalışıyoruz” 

dedi.
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İNŞAATA
İŞÇİ YOK
Gençlerin en 

büyük konularının 
başında işsizlik geli-
yor. Eğitimlisinin de 
eğitimsizinin de ortak 
endişesi, iş bulama-
mak. Kimi lisans eğiti-
mi üzerine tamamla-
dığı yüksek lisans ile 
istediği kriterlerde iş 
bulamıyor, bulsa bile 
her an işsiz kalma 
endişesi ile yaşıyor, 
kimi ise eğitimsiz 
olmanın ağır yükü ile 
işsizlikle sınanıyor. 
İnşaat sektöründen 
ise ortak bir ses yük-
seliyor: “Çalıştıracak 
eleman yok.”

Çok büyük işsizlik 
sıkıntısı var. Belirtilen 
rakamların önümüz-
deki yıllarda daha da 
artacağı öngörülüyor. 
Birleşmiş Milletlere 
bağlı Uluslararası 
Çalışma Örgütünün 
raporuna göre, 2024 
yılında işsizlik oranla-
rında artış beklendiği 
vurgulanıyor. Kurulu-
şun raporuna göre, 
işsiz sayısı 2024’te 2 
milyon kişi artacak. 
Geçen yıl yüzde 5,1 
olan toplam işsizlik 
oranı da bu yıl yüzde 
5,2’ye yükselecek. 
Raporda yüksek ve 
düşük gelirli ülkeler 
arasında önemli 
istihdam farklılığı 
olduğuna da vurgu 
yapıldı. Yüksek gelirli 
ülkelerde işçi açığı 
yüzde 8,2 olurken 
düşük gelirli ülkeler-
de bu oranın yüzde 
20,5’e çıktığı belirtildi. 
Günde 2,5 dolardan 
az kazanan aşırı yok-
sulluk içinde yaşayan 
çalışan sayısı 2023’te 
yaklaşık 1 milyon 
arttı. Günde 3,65 
dolar kazanan orta 
yoksulların sayısı ise 
8.4 milyon yükseldi. 
Rapora göre, çalışan 
yoksulluğu 2024 yılın-
da da devam edecek.

Büyük bir işsizlik 
sıkıntısı yaşanırken 
en önemli sektörle-
rin başında gelen 
inşaat sektöründe ise 
çalıştıracak eleman 
sorunu yaşanıyor. Ev 
yapan, yaptıran, tamir 
ettirenlerden ortak 
ses yükseliyor: “Ele-
man yok. Çalıştıracak 
işçi yok”. Bu yüzden 
de inşaat yaptıracak 
olanlar, astronomik 
fiyatlar ile karşılaşı-
yor. Demirci, duvarcı, 
kalıpçı, iş makinesi 
operatörü hatta düz 
işçi gibi “mavi yaka” 
olarak nitelendirilen 
orta kademe eleman 
bulmakta zorluk 
yaşanıyor. Sektörde 
ücretlerin aylık 30 bin 
TL ile 60 bin TL sevi-
yelerine kadar çıktığı 
söylense de çalışa-
cak eleman sıkıntısı 
yaşanıyor. Sadece 
inşaat sektörü için 
değil, kombici, su 
tesisatçısı gibi akla 
gelebilecek alanlarda 
da sorunlar yaşanıyor 
ve astronomik paralar 
dönüyor. 

İşte bu yüzden 
bir dönem sık sık 
konuşulan meslek 
liselerinin önemi, 
tekrar konuşulması 
gereken konuların 
başında geliyor. 
Boşuna denilmemişti 
“Meslek lisesi, mem-
leket meselesidir” 
diye. Çocuklarımızın 
kariyer planlarını 
oluştururken doğ-
ru yönlendirmeleri 
yapmak burada önem 
kazanıyor. Meslek 
lisesi konusunun tek-
rar üzerine düşülmesi 
gerekiyor. 

Nesrin
YARIM

ÖZOĞLU

Soldan sağa
1. Yüz... Boş lakırtılar, değersiz sözler (eski)... 2. 
Oturmak işi... Bir kişiliği canlandıran oyuncunun 
söylemesi ve yapması gereken hareketlerin genel 
adı... Çocuğu olmuş erkek, peder... 3. Bir konutun, 
bir mülkün veya taşıt gibi herhangi bir şeyin belli bir 
bedel karşılığında, bir süre için sahibi tarafından 
başkasına verilmesi, icar... Gam dizisinde re ile fa 
arasındaki ses ve bu sesi gösteren nota işareti... 
Karanfilgillerden, ekin tarlalarında biten, yaprakları 
karşılıklı, çiçeği pembe mor renkte, zararlı bir bitki... 
4. Kuyruk sokumu kemiği, pöç (halk ağzı)... İstasyon, 
sinema, banka, mağaza ve bazı giriş kapılarında bilet 
veya para alıp verilen, çoğu küçük pencere biçiminde 
olan yer, şalter... Yoğunlaşmış borik asitten türeyen 
sodyum tuzu... 5. Cisimle, bedenle ilgili (eski)... Maden 
gibi olan... 6. Afyonkarahisar iline bağlı ilçelerden biri... 
Bir fitilin etrafına erimiş bal mumu, içyağı, stearik asit 
veya parafin dökülerek genellikle silindir biçiminde 
dondurulan ince, uzun aydınlatma aracı... 7. Kendini 
yalamak... Sabah yeli... 8. “Ey, hey” anlamlarında 
bir seslenme sözü... Yangılı... Utanma duygusu... 9. 
Görünüşe göre olacağı sanılan, muhtemel... Bir şeyi 
bir yere dokunur duruma getirmek ve bu durumda 
bırakmak veya tutmak, dayamak... 10. Kuyruk sokumu 
bölgesi, kaba et, kaba but, popo, makat... Olmasını, 
ortaya çıkmasını beklemek, gözetmek... 11. Kısa ve 
özlü (söz), veciz... Hikâyecik... 12. “Ciddi, ağırbaşlı, 
soğukkanlı, sabırlı ol!” anlamında kullanılan bir söz... 
Gerçekleştirilmesi zamana bağlı istek... İtici güç, ilham 
verici... 13. Bıçak bilemeye yarayan çelikten, çubuk 
biçiminde araç... Telli balıkçıl... Irmak, dere, çay, küçük 
akarsu (halk ağzı)... 14. Bir şeyin kendisi, örnek, kopya 
karşıtı... Ağabey... İstemek işi... 15. Sazangillerden, 
yüzgeçleri kırmızı, 25-30 santimetre boyunda, eti 
kılçıklı bir tatlı su balığı... Bir konuda direnme, ayak 
direme, diretme, direnim...

Yukarıdan aşağıya
1. Sokma özelliği olan... Dokunarak incelemek... 2. İtme 
işini yapan... Kıyıları korumakla görevli komutan... 3. 
Değerli taşlarla bezenmiş, cevahirle süslenmiş (eski)... 
Açkı yapılmamış, perdahlanmamış, perdahsız... 4. İki 
şeyi birbirinden ayıran uzaklık, açıklık, aralık, boşluk, 
mesafe... Savaş sırasında orduya yardımcı olarak 
toplanan silahlı halk gücü... O yerden olan... 5. Gana 
halkından veya bu halkın soyundan olan kimse... Bir 
şeyi hatırlamak için yazılan kısa yazı... 6. Yapay reçine 
çözeltisi emdirilmiş kâğıtların üst üste konularak sıcak 
preslerde basınç altında sıkıştırılması ile elde edilen 
kaplama ve döşeme malzemesi... Islandığı zaman 
kolayca biçimlendirilebilen yumuşak ve yağlı toprak... 
Kar, süt vb.nin rengi, beyaz... 7. “Önemli değil, boş 
ver” anlamında kullanılan bir söz... Göçebelerin konak 
yeri... 8. Kripton elementinin simgesi... Ters, aksi 
(halk ağzı)... Tahılın tarlaya atıldığı andan harman 
oluncaya kadar aldığı durum... 9. Gemileri, farklı iki su 
düzeyinin birinden öbürüne aşırmak için yapılmış ara 
havuz... Makaslamak işi... 10. Turpgillerden, şalgama 
benzeyen bir bitki... Hidratlı doğal alüminyum fosfat... 
11. Yöntemine uygun düzgün sarılmış halat yumağı... 
Mikroskopla yapılan incelemede bazen lamların üstüne 
kapatılan dört köşe, küçük ve ince cam parçası... 12. 
Bir düşünceyi anlatan bir veya birkaç cümlelik söz... 
Kırmak, bozmak (halk ağzı)... Gelecek (eski)... 13. 
Yamanmak işi... Alıç... 14. Abuk sabuk... Otamak işi, 
tedavi... 15. Bölüntüler (eski)... Bir malın tür, miktar, 
fiyat vb. nitelikleri veya kitap, defter vb. şeylerin kime 
ait olduğunu belirtmek için üzerlerine konulan küçük 
kâğıt...

TDK Güzel Türkçe Bulmacası 
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BULMACA

NECIP Fazıl Kısakürek Kültür 
ve Araştırma Vakfı (NKFKAV) 
tarafından 2019'da Ümraniye'de 
hayata geçirilen müzede, Türk 
düşünce hayatında fikirleri ve 
eserleriyle derin izler bırakan 
Necip Fazıl Kısakürek'in şahsi 
eşyaları, kullandığı mobilyalar ve 
bugüne ulaşan hatıraları yer alıyor.

Büyük Doğu Yayınları Genel 
Koordinatörü Emrah Kısakürek ve 
NFKKAV Yönetim Kurulu Başkanı 
Şeyma Kısakürek Sönmezocak, 
NFKKAV'ın bu zamana kadarki 
faaliyetlerini, müzenin kapanma 
sebeplerini ve yakın gelecekte 
yapmak istediklerini anlattı.

Emrah Kısakürek, 2015'te 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'la görüşerek Mehmed 
Kısakürek'in girişimiyle Necip Fazıl 
Kısakürek'in eşyalarını korumak 
ve meraklılarına sunmak amacıyla 
müzeyi kurmaya karar verdiklerini 
söyledi.

"Ekonomik krizde, ilk 
kaybedilen siperlerden biri kültür 
siperidir"

NKFKAV'ı 2015'te kurduklarını 
ve müzeyi açmak için o tarihte 
hazırlıklara başladıklarını 
belirten Emrah Kısakürek, 
"Evimizdeki eşyalar, belgeler, 
evraklar, fotoğraflar her şey 
vakıfta toplanmaya başladı. Yer 
bulma arayışları devam ederek 
belgelerin nasıl sunulacağına 
ilişkin hazırlıklar yapıldı. 2019'a 
kadar ne bir yer bulabildik ne de 
bir alan gösterilebildi. Planlanan 
yerler maalesef başka kurumlara 
tahsis edildi. Biz de 2019'da 
kendi imkânlarımızla Ümraniye'de 
Keresteciler Sitesi'ndeki yere 
geldik. Burayı kiralayıp 1 ay içinde 
bir müze oluşturduk" dedi.

Kısakürek, müzenin açılışından 
7-8 ay sonra Kovid-19 salgınının 
başladığını ve bu sebeple müzeyi 
çok fazla duyuramadıklarını 
aktararak şunları kaydetti: 
"Sosyal medyanın ve çeşitli 
etkinliklerimizin etkileriyle bizimle 
irtibata geçen öğrenciler, doktora 
öğrencileri, profesörler ve okullar 
oldu. Belirli periyotlarda ziyarete 
gelerek burayı değerlendirdiler. 
Biz 2024'e kadar Büyük Doğu 
Yayınlarının bütçesiyle müze ve 
araştırma merkezi çalışmalarımıza 
devam ettik. Fakat yayıncılık zor 
zamanlardan geçiyor. Bu ekonomik 
krizde, ilk kaybedilen siperlerden 
biri kültür siperidir ve kitap okuma 
kısmıdır. Dolayısıyla üstadın 
kitaplarının yayını devam etse de 
artık gelirimiz buranın giderlerini 
karşılayamaz duruma geldi. Mal 
sahiplerinden de belirli bir kira 
artışı beklerken bir zaman sonra 
3 katına çıkan bir kiraya dönüştü. 
Biz de bunu sürdüremeyeceğimizi 
düşünerek ve öngörerek kapatma 
kararı aldık. Bundan sonra şehir 
değiştiririz, Türkiye'nin her yerinde 
depomuz olabilir ama müzeyi bir 

yerde teşkil etmemiz için biraz 
daha ekonomik gücümüzün 
olması gerekiyor. Tabii bu haber 
yayıldıktan sonra bizi bazı 
büyüklerimiz aradı. 'Ne yapabiliriz' 
diye de bizlerle görüşme talep 
ettiler. Kendi yoğunluklarımız 
sebebiyle hemen iştirak edemedik 
ama önümüzdeki birkaç gün içinde 
onlarla da görüşerek belki daha 
güzel sonuçlara ulaşacağız."

"Kısa bir süre için burada 
faaliyete devam edeceğiz"

NFKKAV Yönetim Kurulu 
Başkanı Şeyma Kısakürek 
Sönmezocak ise ekonomik 
koşulların değişmesi sebebiyle 
kitaba eskisi kadar değer 
verilmediğini gözlemlediğini 
vurgulayarak "Dolayısıyla bu bir 
şekilde domino taşı gibi, devrildiği 
anda hepsi gitmeye devam ediyor. 
Vakıf zaten düzenli bir bağış alan 
bir vakıf değil. Tabii ki istiyoruz 
ama henüz böyle bir girişim 
olmadı. Büyük Doğu Yayınları 
himayesinde bu zamana kadar 
varlığını sürdürdü" ifadelerini 
kullandı.

Sönmezocak, vakıf bünyesinde 
bu zamana kadar sergiler, tiyatro 
ve piyes çalışmaları, senaryo 
çalışmaları çok sayıda etkinlik 
yapıldığına dikkati çekerek vakfın 
kapanmadığını, sadece müze ve 
araştırma merkezinin fiziki olarak 
varlığını sürdürmekte zorlandığını 
dile getirdi.

Müzede yer alan eşyaları 
toplayarak tekrar evlerine 
götürmeyi planladıklarını, arşiv ve 
araştırma merkezindeki evrakları 
da kolilemeye başladıklarını 
aktaran Sönmezocak, sözlerini 
şöyle sürdürdü: "Mesele aslında  
fiziki mekân meselesiydi. Biz yine 
akademik, sinema, tiyatro desteği 
isteyenlere destek olmaya devam 
edeceğiz. Bu sadece Necip Fazıl 
meselesi olmaktan ziyade aslında 
bir kültür meselesi. Kültüre nasıl 
baktığımızla alakalı bir mesele. 
Bazı şeyleri söylemek, ifade 
etmekten ziyade davranışlarımız 
da bizim o yöne bakışımızı 
gösterir. Bu süreçte bir gelişme 

de oldu. İsmini bilmediğimiz 
bir gönüldaşımız, içinde 
bulunduğumuz mekânın 1 yıllık 
kirasını karşılama teşebbüsünde 
bulundu. Biz de tabii teşekkür 
ederek bu yardımı kabul ettik. 
Kısa bir süre için burada faaliyete 
devam edeceğiz. İnsan olarak 
bir şekilde kıymet verildiğini 
düşündüğümüz noktalarda 
şahsımıza değil ama bu fikir için 
beklentilere giriyoruz."

"Mesele eşya değil fikir 
meselesi"

Şeyma Kısakürek 
Sönmezocak, Necip Fazıl 
Kısakürek'in "Benim davam Allah 
yoludur" sözünü hatırlatarak 
"Biz onun anlattığı kelamı bir 
kişiye daha duyurabilirsek zaten 
bizim için bulunmaz bir nimettir. 
Gönlümüz ister ki kalabalıklar 
olsun, akın akın gelinsin. Mesele 
eşya değil, fikir meselesi. Üstadın 
eşyaya bakışı, eşyaya hâkimiyeti... 
Bunları görmek mesele. Çünkü 
bunlar onun dimağından damlayan 
meseleler" değerlendirmesinde 
bulundu.

Necip Fazıl Kısakürek'in 
Müslüman’a atfettiği zarafetin de 
müzede görülebileceğine işaret 
eden Sönmezocak, dedelerinin 
eşyalarını ve eserlerini göstermeyi, 
anlam dünyasını özellikle yeni 
neslin anlamasını sağlamayı çok 
istediklerini sözlerine ekledi.

Sönmezocak, NFKKAV'nin 
kuruluş amacının; Necip Fazıl 
Kısakürek'i tanımak, öğrenmek 
ve anlamak isteyenlere doğru 
yolu göstermek olduğunun altını 
çizerek "Hâlihazırda düzeni devam 
eden bir müzemiz, dijitalleşmiş 
300 bin evrak bulunuyor. Üstadı 
koklatmaya devam edelim istedik. 
Üstadın eserlerinde bir kütüphane 
dolusu kitabın bilgisini bulursunuz. 
Biz de aynı yoldan gittik. Üstadın 
kapısını açtık, ister buyurun girin, 
ister dönün başka kapıya gidin. 
Aynı hedef ve gaye içindeyiz. 
Bu, fiziki mekândan bağımsız bir 
gaye. Her türlü şartta elimizden 
ne geliyorsa yapmaya devam 
edeceğiz" şeklinde konuştu. AA

“İLK ÖNCE KÜLTÜR
SİPERİ KAYBEDİLİR”
“İLK ÖNCE KÜLTÜR

SİPERİ KAYBEDİLİR”
Necip Fazıl Kısakürek Kültür ve Araştırma Vakfı Yönetim Kurulu Başkanı 
Şeyma Kısakürek Sönmezocak, kapanacağı duyurulan "Necip Fazıl Kısakürek 
Müzesi"ne ilişkin, "Kısa bir süre için burada faaliyete devam edeceğiz" dedi.

Kızkalesi'nde turizm hareketliliği
Mersin'in Erdemli ilçesin-

deki Kızkalesi sahili, yerli ve 
yabancı turistleri ağırlıyor.

KORYKOS Antik Kenti'nin 
parçası olan Kızkalesi'ne gelen 
tatilciler, bölgedeki işletmelerde 
konaklıyor.

Hava sıcaklığının 25, deniz 
suyu sıcaklığının ise 20 dereceye 
ulaştığı turizm merkezinde, 
tekne turları ve su sporu 
organizasyonları düzenleniyor.

Ziyaretçiler yüzerek ve plajda 
güneşlenerek tatil yapıyor.

"Fiyat açısından makul bir 
dönem"

Kızkalesi Turizm ve Kültür 
Derneği Başkan Yardımcısı 
Mehmet Şirin Öztop, gazetecilere, 

turizm sezonuna iyi başladıklarını 
söyledi. Tatillerinde sakinlik 
arayanlar için Mayıs ve Haziran’ın 
ideal dönem olduğunu belirten 
Öztop, "Kızkalesi'nde, her kesimin 
ekonomik durumuna uygun, yıldızlı 
otellerden pansiyonlara kadar 
tesisler mevcut. 

Fiyat açısından makul bir 
dönem. Bu nedenle deniz, kum, 
güneş ve tatil isteyenleri bölgemize 
davet ediyoruz" diye konuştu.

Bölgeye konaklayan Mehmet 
Uysal da Kızkalesi'ni denizi ve 
kumu dolayısıyla tercih ettiklerini 
anlattı. AA

Erzurumlu öğrenciler
Tatar dansını öğrendi

ERZURUM'da 
Tatbikat İlkokulu 2. sınıf 
öğrencileri, Tataristan'ın 
Kazan şehrinden 
gönderilen videolarla 
öğrendikleri geleneksel 
dansı özel gün ve 
haftalarda sahneliyor.

Evlilik dolayısıyla 9 yıl 
önce Erzurum'a yerleşen 
34 yaşındaki Tataristanlı 
Alsu Bastaban'ın 8 
yaşındaki kızı Ahsen 
Selin, tatille gittiği 
annesinin ülkesindeki 
geleneksel dansla 
ilgilenmeye başladı.

Ahsen Selin'in 
tatil dönüşlerinde 
Kazan Tatarlarının 
geleneksel dansını sınıf 

arkadaşlarına anlatması 
ve teneffüslerde sınıftaki 
14 kız öğrencinin birlikte 
dans etmeleri üzerine 
öğretmenleri Ayla 
Türkmen harekete geçti.

Konuyu okul 
yönetimiyle görüşen 
Türkmen, idareden aldığı 
destekle Ahsen Selin'in 
annesi aracılığıyla Dünya 
Tatar Kongresi'ne okulun 
mailinden Tatarca mesaj 
gönderdi.

Mesaj üzerine kongre 
Tataristan'ın milli dansçısı 
Nigina Nizamiyeva'yı 
öğrencilere gereken 
eğitimi vermesi için 
yönlendirdi. AA
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Psikolog ve Aile Danışmanı 
Rojin Nazik, uyku felcinin 

tanımını yaparak bu du-
rumu önlemek için ne gibi 

yollara başvurulabilece-
ğinden bahsetti.

UYKU felci, bir kişinin uykuya 
dalarken veya uyanırken geçici olarak 
hareket edememesi ya da konuşa-
maması durumunda ortaya çıkan bir 
olgudur. Genellikle bir kişi, uyku aşa-
maları arasında, özellikle de hızlı göz 
hareketi (REM) uykusu ile uyanıklık 
arasında geçiş yaparken meydana gelir. 
REM uykusu sırasında beyniniz oldukça 
aktiftir ve canlı rüyalar görülebilir ancak 
kaslarınız tipik olarak rüyalarınızı fiziksel 
olarak gerçekleştirmenizi önlemek için 
geçici bir felç durumundadır.

Uyku felci, korkutucu bir deneyim 
olabilir, çünkü kişi çevresinin farkında 
ve uyanık olmasına rağmen hareket 
edemez veya konuşamaz. Bu geçici kas 
kontrolü kaybı birkaç saniye veya birkaç 
dakika sürebilir ve halüsinasyonlar, 
göğüste baskı hissi eşlik edebilir. Uyku 
felci yaşayan kişiler genellikle bir dehşet 
duygusu hissettiklerini, odada gölgeli 
figürler, doğaüstü varlıklar gördüklerini 
bildirir, bu da durumla ilişkili korkuya yol 
açabilir.

Uyku felci, kendi başına ortaya 
çıkabilir ve nispeten yaygın olsa da 
genellikle narkolepsi veya bozulmuş 
uyku düzenleri gibi uyku bozukluklarıyla 
bağlantılıdır. Stres, uyku yoksunluğu, 
düzensiz uyku dilimleri, bazı ilaçlar, 
uyku felci yaşama olasılığını artırabilir. 
Uyku felci ataklarının çoğu zararsızdır 
ve ciddi bir tıbbi durumun göstergesi 
değildir ancak üzücü olabilir.

Uyku felci olasılığını azaltmanın yolları
Uyku felcini önlemek zor olabilir 

fakat bunu yaşama olasılığını azaltmak 
için deneyebileceğiniz birkaç strateji 
vardır. Uyku felci genellikle uyanıklık ve 
uyku arasında geçiş yaparken ortaya 
çıkar, bu nedenle önemli olan, sağlıklı 
uyku düzenini teşvik etmek ve risk fak-
törlerini azaltmaktır.

Tutarlı bir uyku programı sürdürün: 
Hafta sonları da dâhil olmak üzere her 
gün aynı saatte yatın ve aynı saatte 
kalkın. Tutarlılık, vücudunuzun iç saatini 
düzenlemeye yardımcı olur.

Uyku hijyenini iyileştirin: Rahat bir 
yatak ve yastıkla konforlu bir uyku orta-
mı yaratın. Yatak odanızı karan-
lık, sessiz ve serin, rahat bir sı-
caklıkta tutun. Yayılan mavi ışık, 
uyku döngünüzü engelleyebilece-
ğinden yatmadan önce ekranlara 
(telefonlar, tabletler, bilgisayarlar, 
TV’ler) maruz kalmayı sınırlayın. 
Bazı insanlar sırt üstü uyumanın 

uyku felci ataklarının olasılığını artırdı-
ğını düşünmektedir. Sizin için neyin en 
iyi olduğunu görmek adına farklı uyku 
pozisyonlarını deneyin.

Stresi yönetin: Uyku felcine yol 
açabilecek stres ve kaygıyı azaltmak 
için meditasyon, derin nefes alma veya 
aşamalı kas gevşetme gibi gevşeme 
teknikleri uygulayın.

Alkol ve ağır yemekleri sınırlayın: 
Uyku düzenini bozabileceğinden yatma 
zamanına yakın alkol, büyük öğünler ve 
baharatlı yiyeceklerden kaçının.

Aktif kalın: Düzenli fiziksel aktivite, 
uyku kalitesini artırabilir. Ancak uyarıcı 
bir etkisi olabileceğinden yatma zama-
nına çok yakın şiddetli egzersizlerden 
kaçının.

Bu önleyici tedbirleri denemenize 
rağmen uyku felci yaşamaya devam 
ederseniz, altta yatan nedenleri anla-
manıza yardımcı olabilecek ve atakları 
nasıl yöneteceğiniz veya bunlarla nasıl 
başa çıkacağınız konusunda kişisel-
leştirilmiş rehberlik sağlayabilecek bir 
uyku uzmanı ya da terapist gibi sağlık 
uzmanına danışmayı düşünün. 
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ÖYLE ki çocukluk döneminde 
tüm kanserlerin yaklaşık yüzde 
35’ini lösemi oluşturuyor. 

Acıbadem Ataşehir 
Hastanesinden Çocuk Hematolojisi 
ve Onkolojisi Uzmanı Doç. Dr. 
Sema Aylan Gelen, “Ülkemizde 
her yıl bin 200-bin 500 çocuğa 
lösemi tanısı konulmakla birlikte 
bildirilmeyen vakalar da göz önüne 
alındığında yaklaşık olarak yılda 2 
bin çocuğa yeni teşhis konulduğu 
tahmin edilmektedir. Son yıllarda 
tedavilerdeki ilerlemelere rağmen 
lösemi sıklığında artış olması, bu 
hastalığın sadece genetik etkilen-
me sonucu değil, çevresel etmen-
lere de bağlı olabileceğini destekli-
yor” dedi. 

Löseminin tedavi edilmediğin-
de ölümcül bir hastalık olmasına 
karşın bilimsel gelişmeler ışığında 
uygulanan güncel tedavi protokol-
leriyle tam iyileşmenin sağlana-
bildiği bir hastalık hâline geldiğini, 
tedavide etkin sonuç alınmasında 
ise erken teşhisin kilit rol oynadığı-
nı vurgulayan Doç. Dr. Sema Aylan 
Gelen, lösemi hakkında bilinmesi 
gerekenleri anlatarak önemli uyarı-
lar ve önerilerde bulundu. 

Bebeklik döneminde aşırı 
izolasyona dikkat 

Annelerin bebeklik döneminde 
enfeksiyonlara karşı aşırı koru-
macı olmaması ve bebeklerini 
“hasta olur” endişesiyle cam bir 
fanus içerisinde büyütmemesi 
gerektiğini belirten Doç. Dr. Sema 
Aylan Gelen, “Bebeklik döneminde 
enfeksiyonlardan korunma amaçlı 
aşırı izolasyona bağlı olarak enfek-
siyonların geç çocukluk döneminde 
geçirilmesi, bağışıklık sisteminin 
anormal yanıt vermesine yol aça-
bilir. Bu durumun da lösemi riskini 
artırabildiği düşünülmektedir” diye 
konuştu. 

“Erken teşhis büyük öneme 
sahip”

Lösemi teşhisinde gecikme 
olması, tedavi sürecinde zorluklara 
ve hayati risklere sebep olabiliyor. 
Lösemi genellikle ani başlayan 
belirtiler ile ortaya çıksa da bir 

kısmı sinsi ve yavaş ilerliyor, aylar 
süren seyir izleyebiliyor. Doç. Dr. 
Sema Aylan Gelen, bazı belirtilerin 
sadece lösemi hastalığına özgü 
olmamakla birlikte hekime mutlaka 
başvurulması gereken uyarıcı işa-
retleri olduğunu söyleyerek erken 
teşhisin tedavide kritik öneme 
sahip olduğunu vurguladı.  

Bu belirtilerde zaman 
kaybetmeyin

Çocuk Hematolojisi ve Onkolo-
jisi Uzmanı Doç. Dr. Sema Aylan 
Gelen, lösemiyi işaret edebilen 
bazı belirtilerin ebeveynlerce çok 
iyi gözlemlenmesi ve doktora da-
nışılması gerektiğini vurgulayarak 
bu belirtileri “Kemik ağrısı, eklem 
ağrısı, uzamış ve verilen tedavi-
lere yanıt vermeyen inatçı ateş, 
hâlsizlik, çabuk yorulma, çarpıntı, 
solukluk, ciltte kırmızı beneklen-
meler, vücutta artan morluklar, 
anormal ve/veya durdurulamayan 
kanama (burun, diş eti kanamaları 
veya kız hastalarda her zaman-
kinden farklı aşırı ve uzamış adet 
kanamaları), lenf bezlerinde şişme” 
şeklinde sıraladı. 

Kemik ağrısına dikkat
Erişkinlerden farklı olarak sağ-

lıklı olan bir çocuğun yorulmaya 
veya aşırı hareketli olmasına bağlı 
bacak ağrısı, bel ağrısı ya da ek-
lem ağrısından şikâyetçi olmaya-
cağını vurgulayan Doç. Dr. Gelen, 
“Eğer çocukta kemik ağrısı varsa 
‘Çok hareketli, ondandır’ diyerek 
ihmal edilmemeli, mutlaka ciddiye 
alınmalı ve nedeni araştırılmalıdır” 
dedi.

“Tedavi edilebilen bir hastalık”
Doç. Dr. Gelen, löseminin 

umutsuz değil, aksine günümüzde 
uygulanan güncel tedavi yöntem-
leri sayesinde gün geçtikçe artan 
tedavi başarısıyla yüksek oranlar-
da iyileşmenin sağlanabildiği bir 
hastalık olduğuna dikkat çekerek 
şöyle konuştu: “Tedavi, löseminin 
tipine ve tanımlanan risk grupları-
na göre; kemoterapi, radyoterapi, 
hedefe yönelik ilaçlar, immünotera-
piler, psikososyal destek ve kemik 
iliği nakli bileşenlerinden oluşuyor. 

Çocukluk çağında görülen löse-
milerde uzun dönem sağ kalım 
yükselmiş durumdadır.”

Her hastaya kemik iliği nakli 
gerekmiyor

Lösemi hücrelerini yok etme-
nin temel yolunun kemoterapi 
olduğunu belirten Doç. Dr. Sema 
Aylan Gelen, “Akut lenfoblastik 
lösemi hastalarının yaklaşık yüzde 
10’unda, akut miyeloblastik löse-
mide ise yüzde 30-50’sinde kök 
hücre nakli gerekir. Yüksek risk 
grubundaki hastalar ve kanserin 
nüks ettiği hastalar kemik iliği nakli 
adayıdır” ifadelerini kullandı.

Çevresel etkenlere dikkat
Löseminin sadece genetik bir 

hastalık olmadığına dikkat çeken 
Doç. Dr. Gelen, “Günümüzde gı-
dalardaki katkı maddeleri, radyas-
yon, çevresel kirlenme, plastik ve 
deterjan kalıntılarının yeme içme 
yoluyla çocuğa bulaşabilmesi gibi 
çevresel etkenlere bağlı olarak 
da hastalık gelişebiliyor. Yapılan 
bilimsel çalışmalar; son yıllarda 
tedavilerdeki ilerlemelere rağmen 
lösemi sıklığında artış olmasının, 
bu hastalığın sadece genetik 
etkilenme sonucu değil, çevresel 
etmenlere de bağlı olabileceğini 
destekliyor” diye konuştu.  

Kendinizi suçlamayın
Ailelerin, çocuklarına lösemi 

teşhisi konulmasını kolay kabul 
edemeyebildiklerini, önce inkâr 
sonra kendilerini suçlama gibi 
duygulara kapılabildiklerini belirten 
Doç. Dr. Gelen, bunun tedavi sü-
recinde hem ailelere hem çocuk-
lara zarar verebildiğini söylüyor. 
Genetik ya da çevresel faktörler 
gibi birçok etkenin lösemiye ne-
den olabildiğini vurgulayan Doç. 
Dr. Sema Aylan Gelen, aileleri, 
çocuklarını iyi gözlemlemeleri ve 
geçmeyen şikâyetlerde mutlaka 
doktora başvurmayı ihmal etme-
meleri gerektiği konusunda uyara-
rak teşhis ve tedavi sürecinde ise 
sıkı bir diyalogla sağduyulu olmayı 
koruyarak hareket etmelerinin son 
derece önemli olduğunu söyledi. 

HABER MERKEZİ

LÖSEMİ HAKKINDA 
ÖNEMLİ NOKTALAR

Dünya 
genelinde ol-

duğu gibi ülkemiz-
de de çocukluk çağı 
kanserlerinde başı 

çeken löseminin son 
yıllarda görülme 

sıklığı giderek 
artıyor.

Uyku felcine dikkat!

Kaşkaloğlu Göz 
Hastanesi Başhekimi 

Doç. Dr. Bilgehan 
Sezgin Asena, gözü 

bozuk olmasa da in-
sanların çoğunun 40 

yaş sonrasında yakını 
görmekte zorluk çekti-

ğini belirterek hastanın 
durumuna göre lazer 

veya göz içi mercek 
ameliyatlarının başarılı 

sonuçlar verdiğini 
söyledi.

 
PRESBİYOPİ veya yakın 

görme bozukluğunun yaşlanmaya 
bağlı olarak ortaya çıktığını ifade 
Kaşkaloğlu Göz Hastanesi Baş-
hekimi Doç. Dr. Bilgehan Sezgin 
Asena, yaşla birlikte göz merce-
ğinin uyum yeteneğinin yavaş 
yavaş kaybolduğunu ve insanların 
çoğunun okumak veya yakın iş 

yapabilmek için gözlük 
kullanmak zorunda 
kaldığını dile getirdi.

Farklı tedavi 
seçenekleri 
bulunuyor

Doç. Dr. 
Bilgehan Sezgin 
Asena, “Göz bo-
zukluğu olma-
yan insanlar, 
40 yaşından 
sonra yavaş 
yavaş özel-
likle küçük 
yazıları 
okumada 
zorluk 
çekmeye 
başlar ve 
gözlük 
gereksini-
mi ortaya 
çıkar. 
Hipermet-
rop olan 
kişiler daha 
erken yaşta 
okuma gözlü-
ğüne ihtiyaç 

duyar. Miyop olanlarsa uzak için 
gözlük kullanır ve zaten yakını 

gördükleri için presbiyopi ya-
şına geldiklerinde gözlükle-
rini çıkarıp okurlar ancak 
onlarda presbiyopi olma-
dığı anlamına gelmez. 
En basit çözüm, okuma 
gözlüğüdür. Göz 
bozukluğu olanlar yani 
uzak için gözlük kul-
lananlar ya iki gözlük 

ya da yakın ve uzak 
gösteren multi-

fokal gözlükler 
kullanır. Diğer 
bir çözüm ise 
özel presbi-
yopi kontakt 
lensleri 
kullanmak-
tır. Ancak 
yaş iler-
ledikçe 
kontakt 
lens kulla-

nımı hem 
gözyaşına 

bağlı neden-
lerle hem de 

yakın numarası ilerlediğinde yakını 
gösteren kontakt lenslerin uzak 
görmesini bozduğundan kullanım 
zorlaşır. Bunları kullanmak iste-
meyenlerde seçenek, ameliyatla 
akıllı mercek takılmasıdır. Lazerle 
gözlükten kurtulma ameliyatları 
yaygınlaştığından yakın gözlüğü 
ameliyatına ilgi duyulmaktadır. 
Ayrıca multifokal trifokal ( yakın-
orta-uzak) göz içi mercek ameli-
yatları da çok iyi sonuçlar vermek-
tedir. Son yıllarda halk arasında 
akıllı lens olarak da bilinen trifokal 
mercekler tercih edilmektedir” diye 
konuştu.

“Uzman hekim karar vermeli”
Son yıllarda birçok göz bozuklu-

ğunun lazer ameliyatlarıyla başarılı 
şekilde tedavi edilebildiği bilgisini 
veren Doç. Dr. Bilgehan Sezgin 
Asena, presbiyopi veya yakın 
görme bozukluğu için de birçok 
ameliyat önerildiğini kaydederek 
hangi ameliyatın yapılacağına, bu 
konuda tecrübeli bir hekimin karar 
vermesi gerektiğini de sözlerine 
ekledi. HABER MERKEZİ

İlerleyen yaş, yakını görmeyi zorlaştırıyor
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EKONOMIK Kalkınma 
ve İş Birliği Örgütü (OECD) 
Başekonomisti Clare 
Lombardelli, Türkiye’de enflas-
yonun yüksek olduğunu ancak 
düşmesini beklediklerini belir-
terek “Politika faizinde mevcut 
yüzde 50 seviyesinin makul 
olduğunu düşündüğümüz için, 
politikanın en azından önü-
müzdeki yıla kadar sıkı kalaca-
ğını öngörüyoruz” dedi.

Lombardelli, OECD’nin 
dün yayımladığı Ekonomik 
Görünüm Raporu ile Türkiye 
ve dünya ekonomisindeki ge-
lişmelere ilişkin açıklamalarda 
bulundu.

Türkiye’de yaklaşık son 1 
yıldır para ve maliye politika-
sında yapılan değişikliklerin 
memnuniyet verici olduğunu 
dile getiren Lombardelli, “Sıkı 
para ve maliye politikası, 
enflasyon gibi büyük bir sorun 
karşısında ekonominin en 
ihtiyacı olan adım. Türkiye’de 
enflasyon hâlâ yüksek ancak 
düşmesini bekliyoruz. Şu an 
Türkiye›de politika faizi yüzde 
50 ve bu seviyenin yılın geri 
kalanında ve muhtemelen 
2025’in ikinci çeyreğine kadar 
korunması gerekeceğini öngö-
rüyoruz. Ondan sonra gevşe-
me görebiliriz ancak bu büyük 
ölçüde enflasyonun seyrine 
bağlı. Enflasyon beklentilerinin 
iyi bir şekilde çıpalandığından 
emin olmak için bu sıkı para 
politikasına ihtiyaç var” diye 
konuştu.

Lombardelli, Türkiye ekono-
misinin 2023’te yüzde 4,5 bü-
yüdüğü bilgisini paylaşarak bu 
yıl yüzde 3,4 ve 2025’te yüzde 
3,2 büyüme beklediklerini söy-
ledi. Bu kapsamda sıkılaştırıcı 
adımlar nedeniyle ekonomide 
bir miktar yavaşlama görülece-
ğini ifade eden Lombardelli, şu 
değerlendirmelerde bulundu: 
“Deprem bölgesindeki yeniden 
yapılanma ihtiyacına bağlı ola-
rak önemli ölçüde yatırım var. 
Bunun da talebi artırdığı açık. 
Ayrıca küresel ekonomi can-
landıkça Türkiye›nin ihracatı-
nın da artmasını bekliyoruz. 
Dolayısıyla Türkiye ekono-
misine ilişkin iyimser olmak 
için nedenlerimiz var ancak 
enflasyonu düşürmek için sıkı 
politika duruşunun devam 
etmesi gerekecek. Biz 
politikada gevşeme 
beklemiyoruz. Politi-
ka faizinde mevcut 
yüzde 50 seviyesinin 
makul olduğunu 
düşündüğümüz 
için politikanın en 
azından önümüz-
deki yıla kadar sıkı 
kalacağını öngörü-
yoruz.”

Lombardelli, 
para ve maliye po-

litikasındaki sıkılaşma adımla-
rının ekonomiye yansımasının 
zaman aldığına dikkati çekerek 
Türkiye›de de enflasyonun 
düşmesinin zaman alacağını 
belirtti. Enflasyonun düşmesi 
hâlinde para politikasında bir 
miktar gevşeme görülebile-
ceğini kaydeden Lombardelli, 
“Ancak öngörülebilir gelecekte 
bu sıkı parasal duruşun sür-
dürülmesi ve ilave sıkılaşma 
gerekip gerekmediğinin takip 
edilmesi önemli” dedi.

“Ekonomik büyümede 
Avrupa ve ABD arasında 
büyük fark var”

Dünyada merkez bankala-
rının politika faizindeki artışına 
bağlı olarak enflasyonun bek-
lenenden hızlı gerilediğini akta-
ran Lombardelli, buna rağmen 
jeopolitik risklerin enflasyona 
ilişkin riskler oluşturabileceği-
ni söyledi.Lombardelli, buna 
rağmen küresel ekonomide bu 
yıla ilişkin büyüme öngörüle-
rini yüzde 3,1’e yükselttikleri 
bilgisini verdi.

Bazı ülkelerde tüketici 
talebinin güçlü olduğunu 
ve iş gücü piyasalarının da 
beklenenden daha iyi perfor-
mans sergilediğini dile getiren 
Lombardelli, “Özellikle ABD ve 
Hindistan başta olmak üzere 
bazı ülkelerde büyüme öngö-
rülerimizi yükselttik” ifadesini 
kullandı.

Lombardelli, geçen yıl 
yüzde 2,5 büyüyen ABD 
ekonomisinde bu yıl yüzde 2,6 
ve 2025’te yüzde 1,8 büyüme 
öngördüklerini, 2023’te yüzde 
7,8 büyüyen Hindistan eko-

nomisinde ise bu 
oranın bu yıl ve 

2025’te yüzde 
6,6 olmasını 
bekle-
diklerini 
aktardı.

Avro 
Bölgesi’nin 

ise 2023’te 
olduk-

ça 
zorlu 
bir 
yıl 

geçirdiğinin altını çizen 
Lombardelli, “Avro Bölgesi’nde 
Almanya dâhil birçok ekonomi 
resesyona girdi. İleriye dönük 
baktığımızda, riskler tabii ki 
mevcut ancak herhangi bir 
Avrupa ekonomisinde reses-
yon öngörmüyoruz. Bu yıl Avro 
Bölgesi’nde büyümenin yüzde 
0,7 olacağını hesaplıyoruz. 
Geçen yılki büyüme ve 2024 
öngörümüzü düşündüğümüz-
de, Avrupa ülkeleri ve ABD 
ekonomisi arasında büyük bir 
fark var. Bu farkın 2025’te biraz 
daha daraldığını göreceğiz. 
Avro Bölgesi için 2025’te yüzde 
1,5 ve ABD ekonomisi için 
yüzde 1,8 büyüme bekliyoruz» 
şeklinde konuştu.

“Avrupa’da faiz indirimi 
ABD’den erken gelecek”

Merkez bankalarının faiz 
indirimine ilişkin beklentilerini 
de aktaran Lombardelli, bazı 
gelişmekte olan ekonomilerde 
faiz indiriminin görüldüğünü 
ancak gelişmiş ekonomilerde 
merkez bankalarının bu yılın 
ikinci yarısından sonra faiz 
indirimine başlayacağını öngör-
düklerini belirtti.

Lombardelli, ülkelerin kendi 
koşullarına göre faiz indirimi 
zamanlamasının değişeceği-
ni ifade ederek şöyle devam 
etti: “Avrupa’da faiz indiriminin 
ABD’den daha erken başla-
yacağını düşünüyoruz ki bu 
da söz konusu ekonomilerin 
göreceli gücünü yansıtıyor. 
Avrupa’da faiz indiriminin yılın 
üçüncü çeyreğinde başlama-
sını bekliyoruz ancak gelecek 
verilere bağlı olarak bu biraz 
daha erkene çekilebilir. Yılın 
üçüncü ve son çeyreğinde 
olmak üzere iki kez faiz indirimi 
olabilir ancak Avrupa Merkez 
Bankasından daha hızlı adım 
da görebiliriz. ABD Merkez 
Bankasının (Fed) ise faiz indi-
rimine yılın üçüncü çeyreğinde 
veya sonrasında gitmesini 
bekliyoruz. Fed’den bu yıl iki 
kez faiz indirimi öngörüyoruz. 
Kanada Merkez Bankası da 
üçüncü çeyrekte faizi düşürme-
sini beklediğimiz bankalardan. 
Ancak tüm bu gelişmeler gele-
cek enflasyon verilerine bağlı.

Eğer enflasyon çoğu ülkede 
beklendiği gibi düşmezse, o 
zaman bu faiz indirimlerinin 
biraz ertelenmesi gerekebilir. 
Özellikle bazı ülkelerde yukarı 
yönlü olan hizmet sektörü 
enflasyonu bu noktada önem-

li. Faiz indirimleri açısından 
ABD’nin pozisyonu, dolar kuru 
üzerindeki etkisi nedeniyle 
birçok ülke için önemli olacak-
tır. Bu kapsamda ekonomiler 
arasında para politikasında 
gevşeme yönünde daha fazla 
ayrışma görebiliriz.”

“Japonya faiz artışını 
devam ettirebilir”

Japonya’da tam tersi bir 
politika beklediklerini söyleyen 
Lombardelli, “Japonya’da fa-
izde çok yavaş bir artış bekli-
yoruz. Bu yılın ikinci yarısı ve 
2025’te bu artış devam edebi-
lir” öngörüsünde bulundu.

Lombardelli, Çin’in pozisyo-
nunun da diğer ülkelere göre 
farklı olduğuna ve Çin ekono-
misindeki zayıflıklara dikkati 
çekti. Çin ekonomisinde bu yıl 
sağlam bir büyüme bekledik-
lerini kaydeden Lombardelli, 
“Ancak büyümenin yavaşlaya-
cağını tahmin ediyoruz ve bu 
nedenle de para politikasında 
farklı bir yaklaşım görebiliriz” 
dedi.

Dünya ekonomisi 2023’te 
yüzde 3,1 büyüdü

OECD Ekonomik Görünüm 
Raporu’na göre, dünya eko-
nomisi geçen yıl yüzde 3,1 bü-
yüdü. Büyüme G20 ve OECD 
ülkelerinde sırasıyla yüzde 3,4 
ve 1,7 oldu.

Küresel ekonominin bu yıl 
yüzde 3,1 büyümesi öngörülür-
ken 2025’te bu oranın yüzde 
3,2’ye ulaşması bekleniyor. Bü-
yümenin bu yıl G20 ülkelerinde 
yüzde 3,1 ve OECD’de yüzde 
1,7 olacağı tahmin ediliyor. Ge-
çen yıl yüzde 5,2 büyüyen Çin 
ekonomisinin bu yıl yüzde 4,9 
ve 2025’te yüzde 4,5 büyümesi 
bekleniyor. ABD ekonomisinde 
büyüme 2023’te yüzde 2,5 
olurken, bu oranın bu yıl ve 
2025’te sırasıyla yüzde 2,6 ve 
yüzde 1,8 seviyesinde olacağı 
öngörülüyor. Avro Bölgesi’nde 
ise 2023’teki yüzde 0,5’lik 
büyümenin bu yıl yüzde 0,7’ye 
ve 2025’te yüzde 1,5’e yükse-
leceği tahmin ediliyor.

Geçen yıl yüzde 4,5 bü-
yüyen Türkiye ekonomisinde 
bu oranın bu yıl yüzde 3,4 ve 
gelecek yıl yüzde 3,2 olacağı 
hesaplanıyor.

OECD’ye göre, ekonomik 
büyümenin bu yıl Almanya’da 
yüzde 0,2, İngiltere’de yüzde 
0,4, Rusya’da yüzde 2,6 ve 
Brezilya’da yüzde 1,9 olacağı 
öngörülüyor. AA

EY Türkiye Girişimci 
Kadın Liderler 

Programı Lideri 
Müge Tan Belviso, “EY 

Girişimci Kadın Liderler 
Programı’mız ile kadın 

girişimcilerin liderlik 
becerilerini ve vizyon-
larını geliştirmelerine 
destek veriyor, işlerini 

büyütürken yanlarında 
oluyoruz” dedi.

ERNST & YOUNG (EY) 
tarafından küresel çapta 
55’ten fazla ülkede düzen-
lenen “EY Girişimci Kadın 
Liderler Programı” konferansı, 
bu yıl İstanbul’da gerçekleş-
tirildi.

Şirketten yapılan açık-
lamaya göre; uluslararası 
danışmanlık, denetim ve 
vergi hizmetleri şirketi EY ta-
rafından küresel çapta 55’ten 
fazla ülkede gerçekleştirilen 
ve binden fazla başarılı kadın 
girişimciyi ağında barındıran 
EY Girişimci Kadın Liderler 
Programı (EY Entrepreneurial 
Winning Women Program), 
işini büyütme hedefi, tutkusu 
ve potansiyeli olan girişimci 
kadınları bir araya getirerek 
uluslararası pazarlara açılma, 
rekabet avantajı sağlama 
ve uzun vadeli değer yarat-
ma gibi konularda destek 
olmayı amaçlıyor.Programa 
katılanlara eğitim, mentorluk, 
koçluk ve danışmanlık hizmeti 
verilmesinin yanı sıra küresel 
bir girişimcilik ağına katıl-
malarına imkân sağlanıyor. 
Türkiye’de 7 yıldır yürütülen 
programa bugüne kadar 70 
başarılı Türk kadın girişimci 
dâhil oldu.

Program kapsamında her 
yıl farklı bir ülkede düzenle-
nen konferansa bu yıl ilk kez 
İstanbul ev sahipliği yaptı. 
Programda; Fark Holding 
Yönetim Kurulu Başkanı ve 
Arya Kadın Yatırım Platformu 
Kurucusu Ahu Serter, Turkven 
Direktörü Selin Dilmener, 
Reeder Kurucu Ortağı 
Sezen Sungur Saral, Burpol 
Polimer Genel Müdürü İlkay 
Yıldırım, Mako Kids Kurucu 
Ortağı Irmak Atabek ve 
Sosyal Gastronomi Şefi Ebru 
Baybara Demir, konuk 
konuşmacılar arasın-
da yer aldı.

Konuşmacıların 
yanı sıra EY EMEIA 
Private Lideri 
Suwin Lee, EY 
Türkiye Ülke 
Başkanı Metin 
Canoğulları, 
EY Türkiye 
Strateji ve 
Kurumsal 
Finansman 
Bölüm Başkanı 
Özge Gürsoy 
Büyükavşar 
ve EY Türkiye 
İklim Değişikliği 

ve Sürdürülebilirlik Hizmetleri 
Lideri Ece Sevin, iş dünyası-
na yönelik değerlendirmelerini 
paylaştı.Açıklamada görüş-
lerine yer verilen EY Türkiye 
Girişimci Kadın Liderler Prog-
ramı Lideri Müge Tan Belviso, 
dünyanın birçok ülkesinden 
gelen girişimci kadınları 
İstanbul’da ağırlamaktan, 
Türkiye’deki girişimci kadın-
larla bir araya getirmekten ve 
yatırım fırsatlarıyla tanıştır-
maktan çok mutlu ve gururlu 
olduklarını belirtti.

Girişimci kadınların, 
dünyanın her yerinde çeşitli 
zorluklarla karşılaşabildiğine 
ve potansiyellerini ortaya 
çıkarmak için yeterli desteği 
bulmakta güçlük yaşayabil-
diğine değinen Belviso, “Bu 
noktada, kadınların doğru 
kişilere ve kaynaklara ulaş-
ması, ağını genişletmesi 
ve geleceğe yönelik değer 
yaratan bir yol haritası çiz-
mesi çok önemli.EY Girişimci 
Kadın Liderler Programı’mız 
ile kadın girişimcilerin liderlik 
becerilerini ve vizyonlarını ge-
liştirmelerine destek veriyor, 
işlerini büyütürken yanların-
da oluyoruz. Önümüzdeki 
aylarda Türkiye’de programın 
8’inci dönemini başlatmak için 
de sabırsızlanıyoruz” ifadele-
rini kullandı.

EY EMEIA Girişimci Kadın 
Liderler Programı Lideri Nata-
sa Nikolic de kadınların, önce 
aileden başlayarak toplumu 
ve iş dünyasını şekillendir-
diğini, dolayısıyla eşitliğin 
sağlanması ve daha iyi bir 
dünya oluşmasında kilit bir rol 
üstlendiğini kaydetti.

Nikolic, “Biz de EY 
Girişimci Kadın Liderler 
Programı’mızla eşitlik, çeşitli-
lik ve kapsayıcılık anlayışımız 
doğrultusunda, kadın girişim-
cileri iş dünyasında daha da 
cesaretlendirerek toplumların 
sosyoekonomik olarak kal-
kınmasına destek oluyoruz. 
Bunun yanı sıra kadınların, 
hayatın her alanındaki tem-
silinin çok önemli olduğuna 
inanıyor, işlerini büyütmelerini 
destekleyerek milyonlarca iş 
fırsatı yaratılmasını ve istih-
damın artırılmasını hedefli-
yoruz” değerlendirmesinde 
bulundu.

EY EMEIA Strateji ve 
Kurumsal Finansman Lideri 
Julie Hood da kadınların 

doğaları gereği güçlü 
bir bağlayıcı olduğunu, 
içinde bulunduğu eko-
sistemlerde iş başarısı 
için kritik öneme sahip 
destek ve danışmanlık 
ağlarını oluşturmada 

uzmanlığı bulundu-
ğundan bahsetti. 

EY Girişimci Ka-
dın Liderler Prog-
ramı kapsamında 
Türkiye’de yeni 
dönem başvu-
ruları ve detaylı 

bilgiler EY web 
sitesinde yayınlandı. 
AA

Alternatif Bank Genel 
Müdürü Ozan Kırmızı, “He-
deflerimize emin adımlarla 

ilerlemeye devam ettik, yılın 
ilk üç ayında yüksek aktif 

kalitemizi koruyarak etkin 
bir bilanço yönetimi gerçek-

leştirdik” dedi.

ALTERNATIF Bankın yılın ilk çey-
reği itibarıyla konsolide net kârı, 553 
milyon lira olarak gerçekleşti. Banka-
dan yapılan açıklamaya göre, Alternatif 
Bankın 2024›ün ilk çeyreğindeki kon-
solide rakamlarına göre toplam aktif 
büyüklüğü, 71 milyar lira seviyesinde 
tespit edildi.

Bankanın bu dönem nakdi (finansal 
kiralama alacakları dâhil) ve gayri nak-
di kredilerle ülke ekonomisine sağla-
dığı destek ise 66 milyar lira oldu. Öz 

kaynaklarını 6,8 milyar lira seviyesine 
yükselten bankanın bu dönem serma-
ye yeterlilik rasyosu yüzde 27,2 oldu.

Açıklamada görüşlerine yer verilen 
Alternatif Bank Genel Müdürü Ozan 
Kırmızı, küresel ekonomiyi etkileyen 
önemli gelişmelerin yaşandığı yılın ilk 
çeyreğinde, paydaşlarına ve ülke eko-
nomisine karşı sorumluluklarını yerine 
getirdiklerini belirtti.

Bankanın elde ettiği başarılı sonuç-
larda bireysel ve dijitalleşme alanında-
ki yoğun eforun da önemli olduğunu 
aktaran Kırmızı, “Hedeflerimize emin 
adımlarla ilerlemeye devam ettik, yılın 
ilk üç ayında yüksek aktif kalitemizi 
koruyarak etkin bir bilanço yönetimi 
gerçekleştirdik. Alternatif Bank olarak 
dijital ve bireysel bankacılıkta güçlü bir 
büyümeyle müşteri tabanımızı geniş-
letmeye devam ediyoruz. Bu anlamda 
önemli gördüğümüz kilometre taşları-
mızdan birini daha hayata geçirerek 
yakın zamanda yenilenen mobil uygu-
lamamızı müşterilerimizin kullanımına 

sunduk” ifadelerini kullandı. Rekabette 
öne çıkmalarını sağlayan en önemli 
noktalardan birinin yenilenen mobil 
uygulamaları olduğuna işaret eden Kır-
mızı, müşterilerinin ihtiyaç duydukları 
anda kendilerine özel atanmış banka-
cılarıyla birebir iletişime geçme imkânı 
sunduklarını aktardı.

Kırmızı, hayata geçirdikleri çalış-
malarla bankanın bireysel ve dijital 
bankacılık alanındaki iddiasını ortaya 
koyduklarını kaydederek üstün müş-
teri deneyimi hedefleri doğrultusunda, 
dijital kanallardan sundukları kolaylık, 
hız ve hizmet çeşitliliği gibi faydalarla, 
müşterilerinin hayatlarına değer kat-
maya devam edeceklerinin altını çizdi.

Beş yıldır “Engelsiz Bankacılık” 
çalışmaları yürüttükleri bilgisini pay-
laşan Kırmızı, bankacılık hizmetlerini 
herkesin erişebileceği şekilde tasarla-
manın ve sunmanın önemine inanarak 
“Yardım Temelli Değil Hak Temelli” bir 
yaklaşımla faaliyetlerine devam ettikle-
rini belirtti.

Kırmızı, bu kapsamdaki en yeni ça-
lışmalarından birisinin Koç Üniversitesi 
Sosyal Etki Forumu (KUSIF) iş birliğin-
de gerçekleştirdikleri Engelsiz Banka-
cılık Araştırması olduğuna değinerek 
şunlara dikkati çekti: “Araştırmayla 
2019’dan bu yana gerçekleştirdiğimiz 
çalışmaların erişilebilirlik, engelleri 
kaldırmak noktasında paydaşlarımız 
ve kamuoyu nezdinde nasıl bir etki, 
farkındalık yarattığını ölçümledik. 
Araştırma, bankamızın yaratmak iste-
diği değişim ve etki hedefine ulaşma 
konusunda doğru adımlarla ilerlediğini 
objektif bir şekilde gösterdi. 6 ay süren 
çalışmayla elde ettiğimiz kapsamlı 
ölçümleme ile bulgular bundan sonraki 
süreçte çalışmalarımızı şekillendire-
cek. Engelsiz Bankacılık’ı, çalışan ve 
müşteri deneyiminde mükemmeliyet 
arayışımızın tamamlayıcısı, marka 
kimliğimizin bir parçası olarak görerek 
bu alandaki çalışmalarımıza hız kes-
meden devam edeceğiz.” AA

OECD’nin başekonomisti, ekonomik görünümü değerlendirdi:

“SIKI PARA POLITIKASINA   
IHTIYAÇ VAR”Ekonomik 

Kalkınma ve 

İş Birliği Örgütü 

Başekonomisti Clare 

Lombardelli, Türkiye’de 

enflasyonun yüksek ol-

duğunu ancak düşme-

sini beklediklerini 

belirtti.

“EY Girişimci Kadın Liderler 
Programı” gerçekleştirildi

“Etkin bilanço yönetimi gerçekleştirdik”



5Haberler

Dogal Gaz Arıza      : 187
Elektrik Arıza : 186
Su Anza    : 185
Telefon Anza : 121

Çevre Bilgi                 : 181 
Uyuşturucu Bilgi      :  191
Sağlık Danışma         : 184 
Sosyal Hizmetler      : 183

Acil Servis      : 112 Alo İtfaiye      : 112

Büyükşehir Belediyesi       : 507 10 00
Altındağ Belediyesi       : 444 39 19
Beypazarı Belediyesi       : 444 7 195
Çankaya Belediyesi       : 458 89 00
Çubuk Belediyesi        : 837 10 73
Elmadağ Belediyesi       : 444 65 19
Etimesgut Belediyesi       : 444 92 44
Gölbaşı Belediyesi        : 485 55 55
Keçiören Belediyesi       : 361 10 65
Kızılcahamam Belediyesi       : 736 10 30
Mamak Belediyesi        : 444 0 149
Polatlı Belediyesi        : 622 06 06
Pursaklar Belediyesi         : 444 9 709
Sincan Belediyesi        : 444 47 62
Yenimahalle Belediyesi       : 526 26 26

Ankara
Şehir Rehberi

      

ALO ACİL

ALO ARIZA/BİLGİ

BELEDİYELER

HASTANELER

ULAŞIM

SİNEMALAR

MÜZELER

TİYATROLAR

AŞTİ Danışma        : 207 10 00
Demiryolu Gar Müdürlük       : 444 8 233
Havalimanı        : 590 40 00
HAVAŞ         : 398 03 12
Aeroflot         : 418 48 49
Azerbeycan Havayolları           : 427 26 55
Delta         : 425 45 35
Ego          : 507 10 00
THY               : 0850 333 08 49

Ankara Hastanesi        : 595 30 00 

Ankara Onkoloji Hastanesi       : 336 09 09 

Atatürk Göğüs Hastalıkları Hast.      : 356 90 00 

A.Ü. Tıp Fakültesi Hastanesi       : 508 35 08

Başkent Üniversitesi Hastanesi      : 203 68 68

Bayındır Tıp Merkezi       : 287 90 00 

Çankaya Hastanesi             : 426 14 50 

Dr. Sami Ulus Çocuk Hastanesi      : 305 60 00 

Dr. Zekai Tahir Burak Hastanesi      : 306 50 00 

GÜ. Tıp Fakültesi Hastanesi       : 202 44 44 

GATA         : 304 20 00 

Güven Hastanesi        : 444 94 94 

H.Ü. Tıp Fak. Hast.        : 305 10 80 

İbn-i Sina Hastanesi       : 508 33 33 

Keçiören Hastanesi       : 381 99 99

Dışkapı Yıldırım Beyazıd Hastanesi      : 596 20 00

Zübeyde Hanım Doğumevi       : 567 40 00

Kızılırmak         : 425 53 93

Büyülü Fener Kızılay        : 425 01 00

Paribu Cineverse (Ankamall)              :0850 220 09 67

Paribu Cineverse (Atlantis)               : 0850 220 09 67

Büyülü Fener Bahçelievler        : 212 92 96

Taurus Cinemarine        : 286 07 77

Optimum Avşar         : 280 34 94

75. Yıl Sahnesi Gişesi        : 432 27 46
İrfan Şahinbaş Sahnesi Gişesi       : 397 30 24
Muhsin Ertuğrul Sahnesi Gişesi       : 320 21 22
Altındağ Tiyatrosu Gişesi        : 316 59 02
Büyük Tiyatro Gişesi        : 324 22 10
Şinasi Sahnesi Gişesi        : 467 17 44
Ankara Dt Toplu Satış Gişesi       : 309 24 14
Akün Sahnesi Gişesi        : 427 19 71
Cüneyt Gökçer Sahnesi Gişesi       : 240 00 91
Kızılay Metro İstasyonu Gişesi       : 424 09 39
Küçük Tiyatro Gişesi        : 311 11 69

Kültür Varlıkları ve Müzeler 

Genel Müdürlüğü            : 470 80 00

Anıtkabir ve Atatürk Müzesi          : 231 28 05 

Anadolu Medeniyetleri Müzesi          : 324 31 60

Mehmet Akif Ersoy Evi Müzesi         : 312 18 73

Roma Hamamı Açık Hava Müzesi          : 310 72 80

Şefik Bursalı Müze Evi           : 441 23 90

Resim Heykel Müzesi                                       : 310 20 95

Ulucanlar Cezaevi Müzesi                            : 507 01 38

Etnografya Müzesi           : 310 87 95

PTT Pul Müzesi           : 509 42 09

Cumhuriyet Müzesi           : 310 53 61 

Çankaya Atatürk Müze Köşk          : 403 54 44 

Alo Polis  : 112 Alo Jandarma    : 112

Yol Danışma : 159 Mavi Masa              : 153
Alo Cenaze               : 188 Alo Tüketici            :175

Alo Gürültü               : 181 Orman Yangın         : 112

Çalışma Hayatı        : 170 Hastane Randevu : 182

BULMACANIN 
ÇÖZÜMÜ

03 Mayıs 2024 Cuma
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Nöbetçi Eczaneler
Hayat   Yıldırım Mah. Ankara Cad. No:22/D Akyurt           844 10 75

Büyük Ataç  Anafartalar Cad. Ulus Şehir Çarşısı No:5/34 Altındağ      311 39 93

Ayşecan  Beşikkaya Mah. 2015. Sok. No:4/A Altındağ                      376 42 22

Başak   Battalgazi Mah. 1019. Sok. No:7/A Altındağ           375 01 81

Çalışkan  Camiatik Mah. Banka Sok. No:7/B Ayaş           712 18 29

Bala Merkez  Şentepe Mah. Atatürk Bulvarı No:86/C Bala           87610 23

Tuğba Şeker  Ayvaşık Mah. Dr. Hamdi Soysal Sok.no:2/B Beypazarı       763 03 02

Cevizlidere Huzur Cevizlidere Mah. 1283. Sok. No:10/A  Çankaya 553 843 46 60

Viola   Yukarı Dikmen Mah. 648.Cad. No:20A/3 Çankaya 501 067 64 06

Güner   Emek Mah. 21. Sok. No:40/B Çankaya          223 65 65

Mebusevleri  Mebusevleri Mah. Ayten Sok. No:18/A Çankaya        222 32 57

Ataselin  Kırkkonaklar Mah. 329. Cad. No:29/C Çankaya          495 50 55

Cüceloğlu  100. Yıl Mah. Reşit Galip Cad. No:14/A Çankaya          436 16 20

Varol   Meşrutiyet Cad. No:19/B Kızılay Çankaya          425 55 75

İncek Prestij  Alacaatlı Mah. 3341. Sok. No:1/8-B Çankaya 554 652 59 33

ÖNCEKİ gün ABD Merkez 
Bankası (Fed)’nın, politika 
faizini 23 yılın en yüksek 
seviyesi olan yüzde 5,25-
5,50 aralığında sabit tuttu. 
Bankadan yapılan açıklamada, 
son aylarda yüzde 2’lik 
enflasyon hedefine yönelik 
ilerlemenin sağlanamadığı 
belirtildi.

Fed, faiz oranını sabit tuttu
Faiz kararının ardından Fed 

Başkanı Jerome Powell da 
düzenlediği basın toplantısında, 
faiz oranlarının beklenenden 
daha uzun süre yüksek 
kalabileceğinin sinyalini verdi.

Bu yıl, şu ana kadarki 
verilerin fazla güven 
vermediğine işaret eden 
Powell, “Daha önce de 
belirttiğim gibi, enflasyona 
ilişkin veriler beklentilerin 
üzerinde geldi. Böyle büyük 
bir güvenin kazanılmasının 
beklenenden daha uzun 
sürmesi muhtemel” 
açıklamasında bulundu.

Powell, politika odağının, 
para politikasının ne kadar 
süre kısıtlayıcı tutulacağı 
olduğunu ifade ederek “Bir 
sonraki politika hamlesinin, faiz 
artırımı olmasının muhtemel 
olmadığını düşünüyorum” 
dedi.Söz konusu gelişmelerle 
birlikte ABD’nin 10 yıllık tahvil 
faizi yaklaşık 8 baz puanlık 
azalışla günü yüzde 4,62’den 
tamamlarken dün sabah 
saatlerinde yatay bir seyir 
izledi. Önceki gün yüzde 0,5 
gerileyerek 105,7 seviyesinden 
günü kapatan dolar endeksi 
de dün önceki kapanışının 
hemen altında bulundu.Altının 
ons fiyatı ise Powell’ın faiz 
artışının muhtemel olmadığına 
dair sözleri üzerine günü yüzde 
1,5 artışla 2 bin 320 dolardan 
tamamlarken dün sabah 
saatlerinde önceki kapanışının 

hemen altında 2 bin 319 
dolardan alıcı buldu.

Orta Doğu’da tansiyonun 
azalmasıyla düşüş eğilimini 
dün üst üste 3. işlem gününe 
taşıyan Brent petrolün varil 
fiyatı günü, yüzde 2,9 azalışla 
83,4 dolardan kapatırken dün 
yüzde 0,5 artışla 83,9 dolardan 
işlem gördü.

Öte yandan ABD’de 
yoğunlaşan bilanço sezonu 
devam ediyor. Önceki gün 
piyasalar kapandıktan sonra 
bilançosunu açıklayan ABD’li 
e-ticaret devi Amazon, 
gelirinin, yılın ilk çeyreğinde 
geçen yılın aynı dönemine 
kıyasla yüzde 13 artarak 143,3 
milyar dolar olduğunu bildirdi. 
Geliri beklentilerin üzerinde 
gerçekleşen şirketin hisseleri 
vadeli işlem piyasalarında 
yüzde 2’nin üzerinde değer 
kazandı.

İsrail›in Gazze’ye yönelik 
saldırıları nedeniyle protesto 
ve boykot kampanyalarıyla 
karşı karşıya kalan şirketlerden 
biri olan Starbucks’ın geliri ise 
Ocak-Mart döneminde azaldı. 
Beklentilerin altında finansal 
sonuçlar açıklayan kahve 
zincirinin hisseleri yaklaşık 
yüzde 16 değer kaybetti.

Çip şirketi AMD’nin hisseleri 
yüzde 9, geliri beklentilerin 
altında gerçekleşen Super 
Micro Computer’ın hisseleri 
yüzde 14 geriledi.

Önceki gün New York 
borsasında Nasdaq endeksi 
yüzde 0,33 ve S&P 500 
endeksi yüzde 0,34 gerilerken 
Dow Jones endeksi ise yüzde 
0,23 artış kaydetti. ABD’de 
endeks vadeli kontratlar, yeni 
güne ise pozitif bir seyirle 
başladı.Avrupa borsalarında 
önceki gün tatil nedeniyle 
işlem gerçekleşmezken dün 
Almanya ve Avro Bölgesi’nde 
imalat sanayi Satın Alma 

Yöneticileri Endeksi (PMI) 
verileri yatırımcıların odağında 
bulundu. Analistler, söz konusu 
verilerin, bölgenin ekonomik 
aktivitesine ilişkin ipuçları 
verebileceğini belirterek 
Almanya’da imalat sanayi 
PMI’ın Nisan’da 42,2 ve Avro 
Bölgesi’nde de 45,6 olmasının 
beklendiğini bildirdi.

Öte yandan avro/dolar 
paritesi önceki gün yüzde 0,5 
artışla 1,0715 seviyesinden 
günü tamamlamasının ardından 
dün önceki kapanışının hemen 
üzerinde 1,0720 seviyesinden 
işlem gördü.

Asya pay piyasalarında 
karışık seyir öne çıkarken 
Japon Yeni’nin dolar 
karşısındaki dalgalı seyri 
dikkati çekiyor. Analistler, hafta 
başında 160,24 seviyesini test 
ederek Haziran 1986’dan bu 
yana ilk kez 160’ın üzerine 
çıkan dolar/yen paritesinin, 
Japonya Merkez Bankasının 
(BoJ) muhtemel müdahalesi 
ve doların önceki gün önemli 
para birimleri karşısında değer 
kaybetmesinin de etkisiyle 
günü yüzde 2,1 azalışla 154,5 
seviyesinden tamamladığını 
bildirdi. Parite, dün sabah 
saatlerinde önceki kapanışının 
yüzde 0,8 üzerinde 155,8 
seviyesinde seyretti.Kapanışa 
yakın Japonya’da Nikkei 225 
endeksi ve Güney Kore’de 
Kospi endeksi yüzde 0,1 
gerilerken Hong Kong’da 
Hang Seng endeksi yüzde 
2,2, arttı. Çin’de ise tatil 
nedeniyle piyasalarda işlem 
gerçekleşmedi.

Yurt içinde salı günü 
Borsa İstanbul’da BIST 100 
endeksi, günü yüzde 0,37 
azalışla 10.045,74 puandan 
tamamlarken dün gözler imalat 
sanayi PMI verilerine çevrildi.
AA

FOLKART, 250-499 Çalışan Sayısı 
Kategorisi’nde Türkiye’nin en iyi işverenleri 
arasında yer aldı. Daha önce iki kez üst 
üstte Ege’nin En İyi İşverenleri Listesi’nde 
yer alan Folkart, Harika İş Yeri unvanını 
son başarısıyla taçlandırdı.

İş yeri kültürü ve çalışan deneyimi ko-
nusunda global otorite kabul edilen Great 
Place To Work, 2024 senesinin Türkiye’nin 
En İyi İşverenleri Listesi’ni açıkladı. Bu yıl, 
globalde 20 binin üzerinde organizasyonun 
nabzını tutan Great Place To Work, Türkiye 
raporu için bilgi teknolojileri, üretim, finans, 
perakende, ilaç ve diğer sektörlerden 
600’den fazla şirketi analiz etti. Yılın En İyi 
İşverenleri Listesi, bu 600’ün üzerindeki 
şirketteki iş yeri kültürü ve çalışan dene-
yimini ölçümleyen “Trust Index” anketine 
dâhil olan 160 bin çalışanın yanıtlarına 
göre oluşturuldu. Çalışan deneyiminin, 
tüm çalışanlar için ortak pozitif bir deneyim 
yaşanması anlamına gelen “ForAll” kriterle-
rinde, en iyi performansı gösteren şirketler, 
listede yer buldu.

Başarı taçlandı
The Grand Tarabya Otel’de düzenlenen 

ödül törenine Saya Grup İnsan Kaynakları 
Direktörü Kezban Sancak Elay ve Folkart 
İnsan Kaynakları Müdürü Adile Kutludağ ile 
şirket çalışanları katıldı. Bu yıl Türkiye’nin 
En İyi İşverenleri Listesi, şirketlerin çalı-
şan sayısına göre altı kategori üzerinden 
açıklandı. Folkart, 250-499 Çalışan Sayısı 
Kategorisi’nde Türkiye’nin En İyi İşverenleri 
Listesi’nde yer aldı. Daha önce iki kez üst 
üstte Ege’nin En İyi İşverenleri Listesi’nde 
yer alan Folkart, Harika İş Yeri unvanını 
daha da ileriye taşıdı.

Saya Grup İnsan Kaynakları Direktörü 
Kezban Sancak, ödül nedeniyle Folkart 
çalışanlarına teşekkür etti. Folkart İnsan 
Kaynakları Müdürü Adile Kutludağ ise iki yıl 
üst üste Ege’nin en iyileri arasında olduk-
tan sonra Türkiye›nin En İyi İşverenleri 
Listesi’ne girerek başarı serüvenlerini 
taçlandırdıklarını söyledi. DHA

KÜLTÜR ve Turizm Bakanlığından 
yapılan açıklamada, verilere göre, 
yılın ilk dört ayında yüzde 14,10 
artış yakalayan Antalya’nın, 2 
milyon 66 bin 962 yabancı ziyaretçi 
ağırladığı belirtildi. Bu sayının, 
Antalya turizminde tüm zamanların 
en iyi başlangıcı olarak tarihe geçtiği 
belirtilen açıklamada, Nisan’da 
Antalya’yı ziyaret eden turist sayısının, 
geçen yılın aynı dönemine göre 
yüzde 4,86 artışla 1 milyon 61 bin 26 

olarak kaydedildiği ve bunun da tüm 
zamanların en yüksek Nisan ayı verisi 
olduğu ifade edildi.

Açıklamada, 259 bin 717 ziyaretçi 
sayısıyla Almanya’nın Nisan ayında 
birinci sırada yer aldığı, bunu 194 bin 
949 turistle Rusya ve 141 bin 497 
ziyaretçiyle İngiltere’nin takip ettiği 
aktarıldı. İngiltere, Polonya, Hollanda, 
İran, Belçika, Ukrayna, Fransa ve 
Litvanya, sırasıyla Antalya’ya en çok 
ziyaretçi gönderen ülkeler oldu. AA

KÜRESEL PİYASALAR 
KARIŞIK SEYREDİYOR

“Başarı serüvenimizi 
taçlandırdık”

Great Place To Work 
Sertifikası sahibi işverenle-

rin dâhil olduğu “Türkiye’nin 
En İyi İşverenleri Listesi” 

açıklandı. 

Küresel pi-

yasalarda, ABD 

Merkez Bankasının 

faizi sabit bırakması 

ve ABD Merkez Bankası 

Başkanı Jerome Powell’ın 

sözle yönlendirmelerinin 

ardından karışık bir seyir 

izlenirken yoğun veri 

gündemi, yatırımcıla-

rın odağına 
yerleşti.

Antalya, 2 milyondan fazla yabancı turist ağırladıAntalya, 2 milyondan fazla yabancı turist ağırladı
Kültür 

ve Turizm 
Bakanlığı, yılın 
ilk dört ayında 
Antalya’yı 2 
milyon 66 bin 
962 yabancı 
turistin ziya-
ret ettiğini 
bildirdi.
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Seymenler ile Bacıerenlere
"Madde Bağımlılığı Semineri"

ANKARA Kulübü Derneği 
Çankaya Şubesi ile Genç 
Seymenler ekibi tarafından 
düzenlenen ve konularında 
uzman Ankara Kulübü Derneği 
Yönetim Kurulu Üyesi Psikolog 
Serpil Yıldırım ile Ankara 
Kulübü Derneği Çankaya 
Şube Seymeni Hasan 
Bozkurt'un sunumlarıyla 
Ankara Konağı Başkent 
Salonu'nda gerçekleşen 
"Madde ve Madde Bağımlılığı 
Semineri"nde görseller 
ve videolar eşliğinde 
bağımlılık sürecinde yaşanan 
olumsuzluklara ilişkin çeşitli 
bilgilendirmeler yapıldı.

Seminer programı ile her 
yaştan Seymen ve Bacıerenin 
madde bağımlılığı konusunda 
bilinç-farkındalık düzeyini 
artırmayı hedeflediklerini 
belirten Ankara Kulübü 
Derneği Yönetim Kurulu Üyesi 
Psikolog Serpil Yıldırım, bir 
psikolog bakış açısıyla madde 
bağımlılığını biyopsikososyal 
boyutuyla değerlendirdi. 

“Bağımlılık, yoksunlukların 
sonucudur”

Bu tür hassas eğitimlerin, 
işin ehli tarafından 
verilmesinin önemine 
değinen Yıldırım, “Hem genç 
hem de ileri yaşta bulunan 
Seymen ve Bacıerenlerimiz 
seminerimizde hedef kitlemizi 
oluşturuyor. Amacımız; Ankara 
Kulübü’müzde Ankara’mızın 
kadim kültürel değerleri 
üzerine verdiğimiz Seymenlik 
ve Bacıerenlik eğitimlerinin 
yanı sıra sosyal hayata 
dair bilinç düzeyi, tutum ve 
davranış geliştirmeye yönelik 
eğitimlerle de üyelerimize 
fayda sağlamak. Bugünkü 
‘Madde ve Madde Bağımlılığı 
Semineri' etkinliği aracılığıyla 
ne kadar çok kişiye ve 
onların çevrelerine ulaşırsak, 
kendimizi o kadar başarılı 
hissedeceğiz. Buradaki en 
önemli unsur, aile. Çünkü 
bütün sorunların kaynağı; 
çocukluktan itibaren ailenin 
yeterli sevgiyi verememesi, 
hayata dokunmaması, aidiyet 
duygusunu oluşturamaması. 
Çocuğun sosyalleşme 
sürecinde yetiştiği aile ortamı 
çok önemli bir faktör. Aslında 
bağımlılıklar, yoksunlukların 
sonucudur” dedi. 

Bağımlılığın kişinin 
bedensel ve psikososyal-
ruhsal hayatını olumsuz 
etkilediğini belirten Yıldırım, 
“Bağımlılık, bir maddenin 
varlığına karşı duyulan 
fiziksel ihtiyaçtır. Bağımlılıkta 
maddeye alışma, arzu 
etme isteği yoğundur, 
ulaşamadığında ise sinir 

krizi gibi psikolojik belirtiler 
ortaya çıkar. Başta madde 
bağımlılığı olmak üzere 
insanımızı bağımlılığın tüm 
çeşitlerinden korumalıyız. 
Çünkü bu bağımlılık, fiziksel, 
ruhsal sağlığına zarar verdiği 
insanın aile ve sosyal hayatını, 
iş hayatını, ekonomisini 
bitirir hatta ölüme yol açar. 
Bu durumdan toplum olarak 
hepimiz zarar görürüz” diye 
konuştu. 

Madde bağımlılığının 
zararlarını görseller ve 
videolar eşliğinde en çarpıcı 
şekilde anlatan Ankara 
Kulübü Derneği Çankaya 
Şube Seymeni / Konu 
Uzmanı Hasan Bozkurt da 
sunumunda; madde nedir, 
madde bağımlılığı nedir, 
bağımlılık yapıcı maddeler 
nelerdir, bağımlılık nasıl 
başlar ve bağımlılığın evreleri, 
bağımlılığın olumsuz etkileri, 
madde kullanım belirtileri 
gibi birçok konuyu ele aldı; 
maddenin, kişinin kendi 
sağlığına, ailesine, topluma 
verdiği zararları, bağımlılık 
sürecinde yaşanan ve sonucu 
ölüme kadar gidebilen insanın 
değişim sürecini anlattı. 

Bozkurt, sunumunda 
ilk olarak maddeyi, “Belirli 
dozda alındığı zaman 
kişinin sinir sistemi üzerinde 
etki ederek akli, fiziki 
ve psikolojik dengesini 
bozan, fert ve toplum 
içerisinde iktisadi-sosyal 
çöküntü meydana getiren, 
alışkanlık, bağımlılık yapan, 
kanunların kullanılmasını, 
bulundurulmasını ve satışını 
yasakladığı narkotik ve 
psikotrop sözcükleriyle 
de tanımlanan maddelere 
‘uyuşturucu madde’ denir.” 
açıklamasıyla tanımladı. 

“Bağımlılık tedavi edilmesi 
gereken bir hastalıktır”

Alkol, nikotin, uyuşturucu 
ve uçucu madde bağımlılığının 
en tehlikeli bağımlılık 
türlerinden olduğunu belirten 
Bozkurt, “Bağımlılık, tehlikeli 
maddelerin, kişinin kendisine 
zarar vermesine rağmen 
kullanmaya devam etmesi 
durumudur. İnsanın yaşamına 
devam edebilmesi için gerekli 
olmayan fakat vücuduyla 
tanıştırdıktan sonra da 
ihtiyacıymış gibi o maddeyi 
bırakamamasına ‘bağımlılık’ 
denir. Bağımlılık yapan 
maddeyi vücuduna tanıtan 
insanın hayatının her anında 
o madde ile ilişki içerisinde 
olması kaçınılmazdır. Bu 
ortaya çıkan ilişki, insanın 
özel hayatının pek çok alanını 
kapsar ve insanın diğer tüm 

maddi-manevi ihtiyaçlarının 
önüne geçer. Bağımlı olan 
kimse özgürlüğünü ve 
ideallerini kaybeder. Kendine 
olan güveni zayıflar, kendini 
kontrol altında tutamaz. 
İletişim problemleri, suç 
işleme eğilimleri artar. İnsani 
prensipleri yok olmaya başlar. 
Sonuç olarak bağımlı olan kişi; 
hayatın sadece ölümle sona 
ermediğinin yani ‘yaşarken 
de ölündüğünün’ çarpıcı bir 
örneğidir. Bağımlılık sadece 
bir suç değil, tedavi edilmesi 
gereken bir hastalıktır. 
Gizlenen sorunun katlanarak 
büyümesi kaçınılmazdır. Bazı 
aileler çocuklarının madde 
kullanıp kullanmadığını 
anlamakta geç kalıyor ya da 
kabullenmek istemiyor. En çok 
da ‘Benim çocuğum yapmaz’ 
diyen ailelerin çocuklarında 
madde kullanımı görülüyor” 
ifadelerini kullandı. 

Madde bağımlılığına giden 
süreçleri de anlatan Bozkurt, 
şunları kaydetti: “Birinci 
süreç, maddeyle tanışma. 
Birey, yaşadığı sorunlar ya da 
psikolojik nedenlerden dolayı 
özellikle arkadaş ortamlarında 
maddeyi dener. İkinci süreç 
ise biraz da tehlikeli bir süreçtir 
ki madde kullanımı artık bir 
seferde yetmeyeceğinden 
madde kullanırken yaşadığı 
hisleri tekrar yaşamak istediği 
için sürekli kullanmaya yönelir. 
En tehlikeli süreç de üçüncü 
süreçtir; bu süreçte krizler 
başlar, tam bağımlılık olur. 
Kişi, belirtileri yatıştırmak için 
tekrar madde alma ihtiyacı 
duyar, bir kısır döngüye girer.” 

Sunumunda sık sık, 
üzerine basa basa “Maddeye 
değil hayata bağlan” vurgusu 
yapan Bozkurt, “Madde ve 
madde bağımlılığı bir insanlık 
suçudur, bununla mücadele 
etmek ise insanlık görevidir. 
Madde teklif edildiğinde 
bu ve bu gibi tekliflere 
‘Hayır’ demek, tüm sorunun 
başlamadan bitmesine 
olanak tanır. Çocuklarımıza 
‘Hayır’ demeyi öğretmeliyiz, 
çünkü bugün bazı şeylere 
‘Hayır’ diyemeyenler, yarın 
birçok şeye ‘Evet’ demek 
zorunda kalacaktır. Bağımlılığı 
engellemek, kişinin kendi 
elinde. Sağlıklı bir yaşam, 
sağlıklı bir nesil ve güzel 
yarınlar için 'Uyuşturucuya 
hayır, madde bağımlılığına 
karşı mücadeleye devam' 
diyoruz” sözleriyle son 
mesajlarını verdi. 

Seminer, katılımcıların 
sorularının konu 
uzmanları tarafından 
cevaplandırılmasının ardından 
son buldu. HABER MERKEZİ

Ankara Kulübü’nde Seymenler ile Bacıerenlere, madde ve madde 
bağımlılığının zararları anlatıldı. Seminer sunumunda Ankara 
Kulübü Derneği Yönetim Kurulu Üyesi Psikolog Serpil Yıldırım, 
“Bağımlılıklar, yoksunlukların bir sonucudur” dedi.

ASIRLIK APARTMAN, BAŞKENT
BELLEĞINE IŞIK TUTACAK

Ankara Büyükşehir 
Belediyesi ile Ankara 

Kent Konseyi, kent 
belleğini yansıtmak 
amacıyla 1922 yılın-

da inşaatı tamam-
lanan ve terk edil-
miş durumda olan 

"Erzurumlu Nafiz Bey 
Apartmanı"nın müze 

yapılması için ça-
lışma başlattı.

KURTULUŞ Savaşı'nda 
Milli Mücadele'ye, satın 
aldığı uçakları ve askeri 
mühimmatları Türk ordusuna 
bağışlayarak destek veren 
tüccar Erzurumlu Nafiz 
Kotan'ın Altındağ ilçesinin 
Ulus semtinde yaptırdığı 
apartman, şehrin ilk kaloriferli 
ve asansörlü binası olma 
özelliği taşıyor.

Işıklar Caddesi ile Alataş 
Sokağı'nın kesişiminde 200 
metrekarelik bir alan üzerine 
Mimar Arif Hikmet Koyunoğlu 
tarafından 1922 yılında yapımı 
tamamlanan 4 katlı apartman, 
günümüzde kilitli, bakımsız ve 
terkedilmiş hâlde bulunuyor.

Ankara Kalesi ile 
müzeler bölgesinde yer alan 
apartmanın, 1800'ün üstünde 
bileşeni bulunan Ankara 
Kent Konseyi (AKK)'nin 
"Kent Belleği Müzesi" 
olması için aldığı tavsiye 
kararı doğrultusunda Ankara 
Büyükşehir Belediyesi (ABB), 
kamulaştırma çalışması 
başlattı.

"Burayı kent belleği 
müzesi olarak yaşatmalıyız"

Apartmanın tarihi önemine 
ilişkin değerlendirmede 
bulunan AKK Başkanı Halil 
İbrahim Yılmaz, Ankara'nın, 
tarihiyle Cumhuriyet’in kalbi 
olduğunu belirterek Altındağ 
ilçesindeki Arslanhane ve 
Polatlı'daki Gordion Antik 
Kenti'nin yakın zaman 
içerisinde UNESCO Dünya 
Mirası Listesi'ne girdiğini 
anımsattı.

Dünyadaki kültür 

çevrelerinin Ankara'yı 
yakından takip ettiğini ve 
buraya gelmek için can 
attığını anlatan Yılmaz, "Bu 
kent verilerine, Cumhuriyet’in 
ilk dönem eserlerinden 
Erzurumlu Nafiz Bey 
Apartmanı'nı da eklemeliyiz. 
Burayı kent belleği müzesi 
olarak yaşatmalıyız. Buradan 
kurtuluştan kuruluşa 
bütün süreci her detayıyla 
göreceğimiz bir diyaloğu, 
bir süreci, bir belleği 
oluşturma arzusundayız. 
Bu binanın sahibi olan 
Erzurumlu Nafiz Bey, aynı 
zamanda Cumhuriyet’imizin 
kurucusu Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk'ün yanında 
Kuvayımilliye saflarında yer 
almış, bütün servetini de 
Kurtuluş Savaşı ve milletimizin 
bağımsızlığı için harcamıştır" 
dedi.

"Kamulaştırma süreci 
başladı"

Kotan'ın, Ankara Palas, 
Milli Savunma Bakanlığı, 
Etnografya Müzesi, Türkiye 
İş Bankası gibi kent belleği 
çalışmasında yer alan 
binaların yapımına katkı 
sağladığını da ifade eden 
Yılmaz, atıl durumdaki 
Erzurumlu Nafiz Bey 
Apartmanı'nı kente ve 
kentliye yeniden kazandırmak 
istediklerini vurguladı.

AKK olarak aidiyet 
duygusu oluşması için 
hayata geçirdikleri projeler 
gibi söz konusu apartmanın 
da yaşatılması gerektiğini 
dile getiren Yılmaz, şunları 

kaydetti: "Ayrıca bu binanın 
mimari olarak ilklerden 
sayılabilecek özellikleri, 
mimarlık çevreleri tarafından 
çok yakından takip 
edilmektedir. Ankara'nın 
tarihsel mirası olan Erzurumlu 
Nafiz Bey Apartmanı, kentin 
kalbinde yeniden diriltilmelidir. 
ABB bu çerçevede daha önce 
çalışmalar başlatmıştı. Binanın 
kamulaştırılması için ailelerle 
görüşmeler yapılmış, dönem 
dönem aksaklıklar çıkmıştı. 
Günümüzde ABB'ye bağlı 
Ankara'nın tarihi ve kültürünü 
araştırma komisyonu 
tarafından hazırlanan raporla, 
Ankara belleğine katkı yapmak 
maksadıyla Erzurumlu Nafiz 
Bey Apartmanı'nın tarihi 
araştırıldı ve kent tarihine 
yeniden kazandırılması talep 
edildi. ABB Meclisi, tüm 
partilerin oy birliğiyle bu raporu 
kabul etti, kamulaştırma süreci 
başladı.

Bizler de bu yönde 
yapılacak her çalışmaya öncü, 
her çalışmanın muhafızı ve 
emek vereni olmak için büyük 
bir irade koyuyor, tekrar tekrar 
öneriyoruz. Erzurumlu Nafiz 
Bey Apartmanı olarak 1922 
yılında Ankara'ya kazandırılan 
bu mimari eser, 'Kent 
Belleği Müzesi' ile Ankara 
tarihine, Ankara turizmine 
ve Ankara'nın geleceğine 
armağan edilsin diyoruz. Bu 
konuda bütün bileşenleri, 
bütün kentlileri bütün 
sorumluluk alacak olan kent 
sakinlerini sorumluluk almaya 
davet ediyoruz." AA

Bilgi Teknolojileri ve 
İletişim Kurumunun 

girişimiyle kurum binası, 
Hacettepe Üniversitesi 

Beytepe Kampüsü, Bilkent 
ve ODTÜ yerleşkelerinin 
bulunduğu alanı kapsa-

yan bölgede, 5G için geliş-
tirilen cihazların ücretsiz 

testine imkân sağlandı.

HACETTEPE Üniversitesi 
Beytepe Kampüsü, Bilkent 
ve ODTÜ yerleşkeleriyle 
Bilgi Teknolojileri ve İletişim 
Kurumu (BTK) Merkez Binası 
arasındaki alanı kapsayan 
bölgede üniversitelerin, 
araştırma merkezlerinin, 
şirketlerin, girişimci 
teknoloji firmalarının 5G için 
geliştirdikleri cihazlar ücretsiz 
test edilebilecek.

Edinilen bilgiye göre, 
5G Vadisi Açık Test Sahası 
İşbirliği Protokolü; BTK, 
Hacettepe Üniversitesi, 
İhsan Doğramacı Bilkent 
Üniversitesi, Orta Doğu 
Teknik Üniversitesi, Türk 
Telekomünikasyon A.Ş., 
Turkcell İletişim Hizmetleri 
A.Ş. ve Vodafone 
Telekomünikasyon A.Ş. 
tarafından 2017'de imzalandı.

Ardından, Türkiye'nin 5G 
ve ötesi teknolojilerde lider 

ülkelerden biri olması ve söz 
konusu teknolojilerin yerli ve 
milli olarak geliştirilmesine 
katkı sağlayacak stratejik 
iş birlikleri oluşturulması 
hedefiyle, 5GVATS test 
altyapılarının kurulması 
sürecine katkıda bulunmak 
üzere 5GVATS Protokolü 
Tarafları ile Spark Ölçüm 
Teknolojileri A.Ş., Ulak 
Haberleşme A.Ş., Netaş, 
i2i Bilişim Danışmanlık 
Teknoloji A.Ş. ve Huawei 
Telekomünikasyon firmaları 
arasında 2018'de 5 ayrı 
mutabakat zaptı imza altına 
alındı.

Bu kapsamda Hacettepe 
Üniversitesi Beytepe 
Kampüsü, Bilkent ve ODTÜ 
yerleşkeleri ile BTK Merkez 
Binası arasındaki alanı 
kapsayacak bölgede 5G 

Vadisi Açık Test Sahası 
kuruldu.

Huawei Test Şebekesi 
Mutabakat Zaptı kapsamında, 
ilk aşamada çekirdek ve 
radyo katmanları ile kullanıcı 
test ekipmanlarından oluşan 
prototip 5G ekipman seti 
bu vadide konuşlandırıldı. 
2018'de 5G'nin ilk sinyalleri 
5G Vadisi'nde yayınlanarak, 
bu teknolojilere yönelik 
çalışmalar yürütmek isteyen 
tüm tarafların kullanıma açıldı.

5G ekipman setinin revize 
edilmesine ilişkin çalışmaların 
tamamlanmasının ardından 
Hacettepe Üniversitesi 
Beytepe Kampüsü'ndeki 
BTK Piyasa Gözetimi 
Laboratuvarı'nda bulunan 5G 
VATS Huawei Test Şebeke 
Altyapısı, 5G NSA topolojisi 
kapsamında güncellendi. AA

5G Vadisi'nde ücretsiz test imkânı

Ata tohumları toprakla buluştu
Gölbaşı Belediyesi Park ve 

Bahçeler Müdürlüğünde 
üretilen yerli ata tohumla-

rı, toprakla buluştu.

GÖLBAŞI Belediyesi, 
yerli ve milli ata tohumlarına 
sahip çıkıyor. Her yıl olduğu 
gibi bu yılda Park ve Bahçeler 
Müdürlüğü tarafından üretilen 
ata tohumları, Gölbaşı 
Belediye Başkanı Yakup 
Odabaşı ve Şehit Hakan Can 
TOKİ Anaokulu öğrencilerinin 
katıldığı ‘Ata Tohum Serpme 
Programı’nda toprakla buluştu. 

Yerli tohum geleneğini 

yeniden canlandırmak 
amacıyla Gölbaşı Belediyesi 
serasında üretilen tohumların 
ekimi sırasında, Başkan 
Odabaşı çocuklarla tek 
tek ilgilendi. Programda 
çocuklar toprakla buluşmanın, 
bir tohuma can veren 
mutluluğunu yaşadı.

Program kapsamında 
domates, biber, salatalık 
tohumlarının ekimini 
gerçekleşti.

Başkan Odabaşı, etkinliğe 
katılan çocuklara hediye verdi. 
Program, hatıra fotoğrafının 
çekilmesinin ardından sona 
erdi. GÖLBAŞI BELEDİYESİ
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MÜRVET KARA
KENT sellerine neden olan 

yağış anormalliğinden bahseden 
Ankara Büyükşehir Belediyesi Kırsal 
Hizmetler Daire Başkanı Ahmet 
Mekin Tüzün, “Şimdi bu yağışta bir 
anormallik var, alıştığımız yağışlar 
gibi değil. Ya çok az yağıyor ya da 
çok yoğun bir yağışı bırakıp gidiyor, 
bu da sellere neden oluyor. Mesela 
‘kent selleri’ diye bir kavram ortaya 
çıktı, her yeri beton ve asfalt yapınca 
su toprakla kavuşamadığı için tepe 
bölgelerden aşağı doğru ciddi seller 
akıyor. Aynı şey tarımda da oluyor, 
artık yoğun yağış alan bölgelerimi-
ze drenaj kanalları temizliği ve tarla 
kenarlarına drenaj kanalı açmaya 
başladık. Gelen yağışın tarım arazi-
sinde sel oluşturmasına engel olmaya 
çalışıyoruz. Ancak üreticimiz de 
uyanık olmak zorunda. Yoğun yağış 
döneminde bakteriyel ve mantar has-
talıkları artar. Bu dönemlerde özellikle 
sebze-meyvelerde ve diğer gıdalarda 
hastalık görülmesi mümkün” dedi.

Başlayan yeni dönem için 
ajandanızda neler var?

Biliyorsunuz Ankara, Konya’dan 
sonra en büyük ikinci tarım arazisine 
sahiptir ve aynı zamanda Türkiye’nin 
ikinci en büyük nüfusunun olduğu şe-
hirdir. Böyle olunca Ankara’da-
ki nüfusun gıda güven-
liğini güvence altına 
almamız lazım. Son 
dönemde de iklim 
değişikliğinin 
etkilerini hep be-
raber yaşıyoruz 
ve çok yoğun 
şekilde görüyo-
ruz. Bizim son 
dönemde hızlı 
şekilde yapma-
ya çalıştığımız 
şey; üreticileri 
buna hazırlamak, 
iklim değişikliğine 
dayanıklı tarım sis-
temleri geliştirmek. Onun 
için son iki yıldır çalışmaya 
başladığımız ve önümüzdeki beş yıl-
lık süreçte devam edeceğimiz toprak 
ve su kaynaklarını geliştirme projemiz 
bulunuyor. Ankara’da Tarım Bakan-
lığının verilerine göre sulamaya açı-
labilecek alan miktarı 850 bin dekar. 
Biz iki yılda 130 bin dekarı sulamaya 
açtık. Hedefimiz, önümüzdeki beş yıl 
içerisinde bu 850 bin dekarı sulamaya 
açabilmek. Teknik ve toprak tabanının 
uygun olduğu alanlarda bunu yapmak 
istiyoruz. 

“Gıda, milli güvenlik meselesidir”
Buradaki amaç nedir?
Ukrayna-Rusya Savaşı bize öğretti 

ki eğer biz üretmezsek gıdayı dışa-
rıdan alamıyoruz. Ne kadar paramız 
olursa olsun alamıyoruz, çünkü 
her ülke, gıdayı kendi vatandaşı 
için kullanıyor. Biz bu konuya milli 
güvenlik meselesi olarak bakıyoruz. 
Ankara’da yaşayanlar öncelikli olarak 
insanların gıda ihtiyaçlarını tamamen 

karşılamak istiyoruz. O nedenle 
üreticilerimizin üretmeye devam 
etmesi lazım. Üretimde de verimi 
artıracak metotları kullanmamız 
lazım. Bu kapsamda hem su hem 
gıda krizine karşı Ankara’yı hazırla-

mak gibi bir hedef üzerinde 
çalışmalarımızı sürdürüyo-
ruz. Bunlardan bir tanesi 
toprak ve su kaynaklarını 
geliştirmek. Çünkü kırsal 
kalkınmada su bizim için 
çok önemli bir enstrüman. 
Kuru tarımdan sulu tarıma 
geçtiğiniz zaman üreticinin 
gelirini 3 kat artırabiliyor-

sunuz. Eğer bunları teknik olarak 
desteklerseniz 5 kata kadar çıkarma 
şansınız var. Üreticiyi üretimden ko-
parmadan yerinde mutlu olabilecek-
leri, gelir elde edebilecekleri yol ve 
yöntemleri araştırıp bulup uygulama 
çabamızı devam ettiriyoruz. 

Bu konudaki çalışmalarınızda 
ne tür yöntemler kullanmayı 
düşünüyorsunuz?

Hedefimiz şu; bakın köyde ya-
şayan insanların yaş ortalaması 57, 
yaklaşık 10 yıl sonra bu ortalama 
daha da yükselecek. Bu sefer ne 
ortaya çıkacak? Tarımsal üretimden 
yavaş yavaş kopmalar başlayacak. 
Üretim yapmazsak gıdayı nereden 
tedarik edeceğiz? Gençleri de bir 
şekilde kırsalda tutmamız lazım. 
Özellikle çepere yakın köylerde 
gençler var ama biraz daha uzaklaştı-
ğımızda genç nüfusu köyde tutamıyo-
ruz. Bizim hedefimiz, köylüyü yerinde 
ve üretimde tutmak, üretimi de verimli 
kılmak, üretilen gıdayı da pazara 
çıkarabilmek. Üretimi ne kadar kaliteli 
yaparsanız yapın pazarla ilişkilendire-
mezseniz çok bir anlam ifade etmez. 
O nedenle üretim birinci ayak, pazar 
ikinci ayak. Bizim verdiğimiz destek-
lerden faydalanmak istiyorlarsa veri 
tabanımıza kaydolmaları gerekiyor. 
Şu anda veri tabanımızda yaklaşık 44 

binin üzerinde üretici kayıtlı. 
Bunların her birinde bir 

tane Başkent Kart var, 
çiftçi kartı. Üreticile-

rimizin arazileri de 
bizde kayıtlı ve 
sistem üzerinden 
takip ediyoruz. 

Dışardan 
bakınca Ankara 
kurak bir iklim 
gibi duruyor 

ancak sizden 
tarıma da çok 

elverişli olduğunu 
duyuyorum. 

Ankara’nın tarıma bu 
kadar elverişli olmasının 

nedeni nedir?
Ankara’yı ekolojik olarak 

bölgelere ayırdığımızda şunu gördük; 
Ankara’da bozkır, Karadeniz, Akdeniz 
ve geçiş kuşaklarının olduğu iklim-
ler mevcut. Bu heterojen yapı aynı 
zamanda bizim en büyük gücümüz. 
Her bölgede oranın iklimine göre ürün 
ürettirmek lazım. Bizim bundan son-
raki çalışmalarımız hep buna yönelik 
olacak. Her bölgenin iklim durumuna 
göre farklı ürünleri teşvik edeceğiz.

Bu çeşitli ürünleri alıcıyla nasıl 
buluşturmayı düşünüyorsunuz?

Ürün işleme tesislerini her ilçede 
inşa etmeye başladık. İlk olarak 
Çubuk’ta harekete geçtik. Bu tesis-
lerde ürünler işlenerek depolanacak, 
daha sonra da pazara sürülerek üre-
ticinin daha fazla gelir elde etmesini 
temin etmiş olacağız. Yani biz hem 
Ankara’yı tarımda yeni teknolojilerle 
buluşturacağız hem de pazara enteg-
re olmuş bir üretici grubu oluşturaca-
ğız.

“Genç çiftçinin sigorta primi yüzde 
75 oranında ödenecek”

Genç çiftçiler için ne tür 
çalışmalarınız var?

Yeni projelerimiz arasında gençleri 
köyde tutmaya yönelik bazı proje-
lerimiz var. Genç erkeklerin köyde 
evlenecek kız bulamaması, erkeklerin 
de şehre göç etmesine neden olu-
yor. Kızlar kentsel alanda yaşamayı 
tercih ediyor. Bunun üzerine biz de 
şunu söyledik, genç kızlarımız köyde 
kalıp üretim yaparsa biz onların SGK 
primlerinin yüzde 75’ini ödeyeceğiz. 
Tabii ki bu belediye bütçesiyle bağ-
lantılı. Eğer bütçemiz el verirse genç 
erkeklerin de SGK primlerini ödeyerek 
gençleri köyde tutacağız. Tek başına 
yeterli midir? Değildir ama önemli bir 
destek olacak ve Türkiye’de ilk defa 
kırsal alanda gençleri tutmak için 
SGK primi ödenecek. Çok proaktif bir 
yaklaşımla bunu yapmak istiyoruz. 
Ayrıca çok yakın bir zamanda köyler-
de internet problemi vardı. Köylerde 
ücretsiz internet alanları kurduk. 
Şimdi yollarda da sıkıntı yok. Sosyal 
aktiviteleri de köylere taşıdık. Köyde 
yaşayanların da kent içerisinde yaşa-
yan bir insan kadar imkâna sahip ola-
cak şekilde hizmetimizi götüreceğiz. 
Ancak bütün bunları yaparken kent 
merkezini de boşlamamak gerekiyor. 
O nedenle dengeli bir şekilde ilerleye-
ceğiz. 

“Afet dönemleri için gıda depoları 
kurulmalı”

“Gıda, milli güvenlik meselesidir” 
dediniz, peki ama neden?

Ülkeleri ordularla fethedebilirsiniz 
ama gıda ile kontrol edebilirsiniz. Eğer 
ülkedeki gıda politikasını düzgün bir 
şekilde yönetebilirseniz insanları mut-
lu ettiğiniz gibi sağlıklı bir genç nesil 
de yetiştirirsiniz. “Ne yersen osun” 
diye bir söz vardır. Dolayısıyla biz 
özellikle çocuklarımızı sağlıklı gıdalar-
la beslersek geleceği güvence altına 
almış oluruz. Deprem döneminde 

gıda tedarik zincirini güvence altına 
alacak sistemleri kuramadığımız için 
ciddi sorunlar yaşadık. Ancak şu anda 
bu zinciri oluşturmak için çalışmalar 
yapmamız gerekiyor. Kriz ve afet dö-
nemlerinde oluşabilecek gıda ihtiya-
cına karşılık verecek en azından afet 
bölgesinin çeperinde gıda depoları 
kurmalıyız. 

Verimli, etkin uygulamalı eğitim 
merkezleri

İklim değişikliğinden söz ettiniz, 
çiftçiyi buna nasıl hazırlamalıyız?

Kuşaklar boyunca üretimi 
devam ettirmiş üreticiler, 
üretimi aynı şekilde 
sürdürmek ister; 
babasından, 
dedesinden gör-
düğü yöntemle 
üretim yapar. 
Burada üre-
ticiye kızma-
mak lazım. 
Üretici üretip 
hasadını 
yaptığı zaman 
ihtiyaçlarını 
karşılayacak 
parayı kazana-
bilmeli. Son olarak 
da çoluğu çocuğu 
varsa bu masrafları da 
karşılayabilmesi gerek. Bu nedenle 
en garanti gördüğü üretim metotlarını 
uygulamaya devam eder. Siz çift-
çiye yeni bir teknoloji veya metot 
götürürseniz ilk başta direnç gösterir. 
Dolayısıyla uygulamalı eğitimler 
yapılmalı. Çiftçinin görüp inanması 
lazım. Köylüyü inandırırsanız 
geçişler çok kolay olur. Dolayısıyla 
biz tarım kampüsü kurduk. Bunu da 
kurarken şunu gördük; ulu önder 
Mustafa Kemal Atatürk, 1937 yılında 
mecliste bir konuşma yapıyor. Bu 
konuşmada şunları söylüyor: “Ülke-
mizi iklim, toprak ve su kaynakları-

na göre bölgelere ayırmak lazım, 
bu bölgelere köylülerin gözleriyle 
görebilecekleri verimli, etkin uygula-
malı eğitim merkezlerinin kurulması 
gerekir.” Biz bunu emir telakki ettik ve 
Gölbaşı’nda “Uygulamalı Çiftçi Eğitim 
Merkezi” kurduk. Önder çiftçi prog-
ramı başlatarak burada çiftçilerimize 
yeni uygulamalar gösteriyoruz. 

Yağışların oluşturduğu seller 
hakkında ne tür çalışmalar 
yapılabilir?

Dünya var olduğu müddetçe iklim 
değişikliği yaşanmış; buzul dönemi, 
kurak dönem, şimdi de bizim içinde 
olduğumuz dönem var. Bunda bizim 
de etkilerimiz bulunuyor. Kullan-
mış olduğumuz kimyasalların ozon 
tabakası üzerindeki zararı, bunun en 
belirgin örneğidir. Biz üreticilerimizi 
bu yağıştaki anormalliğe hazırlamaya 
çalışıyoruz. Yağışlar, olması gereken 
dönemde gerçekleşmiyor. Kurak bir 
periyod yaşıyoruz sonra anormal 
yağışlar geliyor ardından tekrar kurak 
bir döneme giriyoruz. Bakın uzun bir 
süre çok kurak bir dönem geçirdik, 
köylerimizin hepsinde yağmur dua-
ları edildi. Şimdi de yoğun bir yağış 
dönemindeyiz. Şimdi bu yağışta bir 
anormallik var. Alıştığımız yağışlar 
gibi değil. Ya çok az yağıyor ya da 
çok yoğun bir yağışı bırakıp gidiyor. 
Bu da sellere neden oluyor. Mesela 
“kent selleri” diye bir kavram ortaya 
çıktı, her yeri beton ve asfalt yapınca 
su toprakla kavuşamadığı için tepe 
bölgelerden aşağı doğru ciddi seller 
akıyor. Aynı şey tarımda da oluyor, 
artık yoğun yağış alan bölgelerimize 

drenaj kanalları temizliği ve tarla 
kenarlarına drenaj kanalı 

açmaya başladık. Gelen 
yağışın tarım arazisin-

de sel oluşturması-
na engel olmaya 
çalışıyoruz. Ancak 
üreticimiz de uya-
nık olmak zorunda. 
Yoğun yağış döne-
minde bakteriyel 
ve mantar has-
talıkları artar. Bu 

dönemlerde özellikle 
sebze-meyvelerde 

ve diğer gıdalarda 
hastalık görülmesi müm-

kün. Vatandaş, bitkisinde 
gördüğü hastalığın fotoğrafını 

çekip uygulamamız üzerinden bize 
gönderdiği zaman biz onun cevabını 
çiftçiye vereceğiz. Hastalık varsa ilaç 
markası yazmadan etken madde ismi 
vererek çiftçimizi yönlendireceğiz. Biz 
üreticiye bir telefon kadar yakın ola-
cağız. Teknolojiyi kullanarak bitkilerin 
hastalıklarını çözeceğiz. Şu anda 
sistemimize kayıtlı üreticilerimize 
SMS yoluyla iklimle ilgili verileri gön-
deriyoruz. Bunun yanında bir de canlı 
destek sağlayacağız. Yeni bir Avrupa 
Birliği Projesi yazdık. Bekliyoruz. 
Olumlu sonuçlanırsa iklim değişikliği-
nin etkilerini minimize edecek teknik-
leri üreticiye göstereceğiz. 
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Ankara 
Büyükşehir 

Belediyesi Kırsal 

Hizmetler Daire Başkanı 

Ahmet Mekin Tüzün, yağış-

lardaki anormalliğin yal-

nızca kent selleri oluştur-

madığını, aynı zamanda 

çiftçinin üretimini de 

etkilediğini söy-
ledi.

Filenin Efeleri 
hazırlıklarını 
sürdürüyor
Türkiye A Milli Erkek 
Voleybol Takımı, FIVB 

Voleybol Milletler 
Ligi hazırlıklarına 
Ankara’da devam 

ediyor.

TVF Voleybol Salonu’nda 
Başantrenör Cedric Enard 
yönetimindeki kampta 
çalışmalarını sürdüren 
Filenin Efeleri, 10-14 Mayıs 
tarihlerinde İtalya Milli 
Takımı’nın davetlisi olarak 
İtalya’nın Cavalese kentine 
giderek turnuvaya katılacak.

Milli takım İtalya kampının 

ardından 18 Mayıs Cumar-
tesi günü Milletler Ligi (VNL) 
1. ayak karşılaşmaları için 
Antalya’ya dönecek. Milliler, 
Antalya’da 21 Mayıs’ta Ka-
nada, 23 Mayıs’ta Hollanda, 
25 Mayıs’ta Fransa ve 26 
Mayıs’ta ABD ile karşılaşacak.

Japonya’nın Fukuoka şeh-

rine 1 Haziran’da gidecek mil-
liler, VNL’in son ayağı için de 
15 Haziran’da Slovenya’nın 
Ljubljana şehrine geçerek 
Milletler Ligi grup etabı müsa-
bakalarını tamamlayacak.

Milletler Ligi’nde final 
maçları, 27-30 Haziran ta-
rihlerinde Polonya’nın Lodz 

şehrinde oynanacak. Milletler 
Ligi müsabakalarının sonuç-
larına göre olimpiyat hakkı 
kazanan 8 ülkenin dışında en 
yüksek FIVB sıralama puanını 
alan ilk 4 ülke de 2024 Paris 
Olimpiyatları’na katılma hakkı 
elde edecek.

Milli takım kadrosu
VNL’de başarılı olarak 

tarihinde ilk kez olimpiyat-
larda yer alamaya çalışacak 
milli takım kadrosunda şu 
sporcular yer alıyor: Pasörler: 
Arslan Ekşi, Murat Yenipazar, 
Arda Bostan / Smaçörler: Efe 
Mandıracı, Mirza Lagumdzija, 
Yiğit Gülmezoğlu, Burutay 
Subaşı, Efe Bayram / Orta 
Oyuncular: Vahit Emre Savaş, 
Mert Matiç, Faik Samet 
Güneş, Bedirhan Bülbül 
/ Pasör Çaprazları: Adis 
Lagumdzija, Kaan Gürbüz 
/ Liberolar: Volkan Döne, 
Berkay Bayraktar. AA

Çubuk’ta 
bahar konseri

ÇUBUK ilçesinde "Türkülerle 
Bahara Merhaba Konseri” ger-
çekleştirildi.

Halk Eğitim Merkezi 
Konferans Salonu’nda Türk halk 
müziği ve türk sanat müziği eği-
timi alan kursiyerler tarafından 
konser etkinliği düzenlendi.

İki bölümden oluşan kon-
serin sunuculuğunu, Edebiyat 
Öğretmeni Ayşegül Arıöz yaptı. 
Konserde şef Serap Nur Derin 
yönetiminde 12 türkü seslen-
dirildi.

Halk Eğitim Merkezi Müdürü 
Mustafa Mesçioğlu, yaptığı açık-
lamada, konsere gösterilen ilgili 
için herkese teşekkür etti. Et-
kinliğe; İlçe Kaymakamı Adem 
Keleş, İlçe Milli Eğitim Müdürü 
Alican Kılıç ve çok sayıda izleyi-
ci katıldı. AA
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İRFAN BAŞÇUHADAR
TAKIMIN kaptanı Muhammed Ali 

Şenkaya, şampiyonluğa giden sürecin 
zor ama keyifli olduğunu ifade ederek 
“Takımımız şampiyonluğa ilerler-
ken ben de 32 gol atarak takımıma 
destek oldum. Elbette şampiyonluğa 
giden yol kolay olmadı. Bizim bundan 
sonraki hedefimiz, hocamızın önder-
liğinde Türkiye şampiyonu olmak” 
şeklinde konuştu. 

“Futsal, futboldan daha etkileyici 
bir spor dalıdır”

Okulun beden eğitimi öğretmeni 
ve aynı zamanda takımın antrenörü 
olan Sinan Bakır, takımın Ankara 
şampiyonluğunu elde ettiği futsal 
hakkında bilgi vererek “Futsal, dünya 
çapında federasyonu olan, futbolun 
salonlarda oynanan bir versiyonu-
dur. Son 15-20 yılda Türkiye’de hızla 
popülerlik kazanmış bir spor dalıdır. 
Görsellik açısından futboldan daha 
etkileyici bir deneyim sunar, çünkü 
kapalı ve daha küçük alanlarda oy-
nanır, bu da görsel şovun ön planda 
olmasını sağlar. Dünyanın en büyük 
futbolcuları, futbol kariyerlerini sonlan-
dırdıktan sonra futsal liglerine katıla-
rak seyircileri etkileyici performans-
larla büyüler. Örneğin, Ronaldinho ve 
Romario gibi efsane futbolcular, futsal 
sahalarında boy gösterir” dedi ve 
konuşmasını şu şekilde sürdürdü:

“Futsal, 20 metre genişliğinde ve 
40 metre uzunluğundaki bir hentbol 
sahasında oynanır. Parke veya sente-
tik zemin üzerinde, kapalı mekânlarda 
mücadele edilir. Maçlar 30 dakika sü-
resince, 15’er dakikalık iki devre şek-
linde oynanır. Biri kaleci olmak üzere 
her takımda 5 oyuncu bulunur. Ayrıca 
her takımda 7 yedek oyuncu vardır ve 
sınırsız oyuncu değişikliği yapılabilir. 
Maçlar, sahanın sağ kenarındaki bir 
masa hakemi ve iki saha hakemi tara-
fından yönetilir. Futsal, keyifli bir spor 
dalıdır, çocuklarımızın futbol sporuna 
olan ilgisini farklı bir perspektiften 
artırır. Okullarımızda futsal takımları 
oluşturarak öğrencilerimizi bu alanda 
temsil etmekten gurur duyuyorum. 
Öğrencilerimiz, futsalı sevdikleri için 
okul takımlarında başarıyla mücadele 
ederken kulüplerinde de futbol beceri-
lerini geliştirmeye devam ediyor.”

18 yıldır beden eğitimi öğretmeni 
olarak görev yapan Sinan Bakır, 12 
yıldır Ankara’da, 9 yıldır ise Şehit 
Mustafa Aslan Ortaokulunda çalıştı-
ğını belirterek “Ankara’da çalışmaya 
başladığım ilk günden beri okulumu-
zun sportif ve sanatsal etkinliklerdeki 
başarılarına tanık oldum. Futbol 
geçmişim ve antrenörlük deneyimimle 
okulumuzun futsal takımını yönlendiri-
yor, 9 yıldır çeşitli sportif müsabaka-
larda onları temsil ediyoruz” dedi. 

“Bu başarı üç yıllık yoğun 
çalışmanın ürünüdür”

Takımın Ankara şampiyon-
luğuna giden sürece ilişkin bilgi 
veren Bakır, “Şehit Mustafa Aslan 
Ortaokulu, bin 200 öğren-
cisiyle Yenimahalle’nin 
en büyük okullarından 
biri olup sportif ve 
sanatsal etkinliklerde 
başarılı sonuçlar elde 
etmektedir. Geçen yıl 
yarı finalde elenme-
mize rağmen bu yıl 
emeklerimizin karşılı-
ğını alarak Ankara şampi-
yonu olduk. Bu başarı, üç 
yıllık yoğun çalışmanın bir 
ürünüdür. Ankara şampi-
yonluğumuzun ardından 
Türkiye şampiyonasına 
katılmak için Kırşehir’de-
ki maçlara gittik. Bütün 
maçlarımızı kazanarak 
grup lideri olduk ve yarı 

finale yükseldik. 22-26 
Mayıs tarihleri arasında 
yapılacak olan yarı final 
maçlarında, kuradan 
çıkacak olan dört il 
arasından birine gidip 
şehrimizi en iyi şe-
kilde temsil etmeyi 
hedefliyoruz.

Çocuklarımı-
zın gösterdiği 
performans ve 
kararlılık bizi 
gururlandırıyor. 
Onlar, bizim 
için şampiyon-
dur ve ileride daha büyük başarılar 
elde edeceklerine inanıyorum. Okul-
daki diğer öğretmen arkadaşlarımız, 
idarecilerimiz de bu başarıya gurur 
duyuyor. Çocuklarımıza ve onların 
geleceğine olan inancımız tamdır” 
ifadelerini kullandı.

36 takım arasından şampiyon 
oldular

Ankara şampiyonasına katılan 
36 takım arasından şampiyonluğa 
ulaşmanın büyük bir başarı olduğunu 
aktaran Bakır, “Türkiye genelindeki 
takım sayısını tam olarak bilemeyiz 
ancak 81 ilde benzer turnuvala-
rın düzenlendiğini düşünürsek, bu 
turnuvanın ne kadar geniş kapsamlı 
olduğunu tahmin edebiliriz. Ayrıca 
diğer büyük şehirlerin takımlarıyla 
rekabet etmek; Galatasaray, Fener-
bahçe, Beşiktaş gibi kulüplerin genç 
yetenekleriyle karşılaşmak da büyük 
bir deneyimdir. Bu başarıda sadece 
bizim takımımız değil, diğer takımların 
da payı büyüktür. Sporun centilmen-
lik ve fair-play ruhuyla oynanması 
önemlidir, çocuklarımıza bu değerleri 
aşılamak en öncelikli hedefimizdir. 
Bugüne kadar, çocuklarımız sahaya 
rakiplerine saygı ve sevgiyle çıkarak 
centilmenlik çerçevesinde mücadele 
etti” dedi ve konuşmasını şu şekilde 
sürdürdü: “Okulumuzun spor prog-
ramının öğrenciler üzerindeki etki-
leri oldukça olumlu olmuştur. Spor, 
öğrencilerimizin fiziksel ve zihinsel 
gelişimine katkı sağlarken disiplin, 
takım ruhu, liderlik gibi önemli değer-
leri de kazanmalarına yardımcı olur. 
Ayrıca spor aktiviteleri, öğrencilerin 
derslerdeki başarılarını da olumlu 
yönde etkiler, okulda sosyal bağlarını 
güçlendirir. Bu nedenle okulumuzda-
ki spor programının önemi oldukça 
büyüktür, öğrencilerimizin hayatlarına 
olumlu bir şekilde yansır.”

“Öğrencilerin azmi ve çalışma 
disiplinleri neticesinde başarıya 
ulaştık”

Takımın başarıya ulaşmasında en 
önemli faktörün uzun süredir bir 

arada çalışma ve devamlılık 
olduğunu vurgulayan Bakır, 
öğrencilerle birlikte yaklaşık üç 

yıl boyunca düzenli olarak ant-
renman yaptıklarını, bu süreçte 

ekip olma duygusunu pekiştirdik-
lerini ifade etti. Bakır, ayrıca 

okulun fiziki koşullarının 
futsal için ideal olma-
masına karşın zorluk-
larla mücadele ederek 
öğrencilerin azmi ve 
çalışma disiplinleri 
neticesinde başarıya 

ulaştıklarını belirtti.
Bakır, öğrencilerin 

başarısının okul içerisin-
de de güzel bir atmosfer 
oluşturduğunu söyleyerek 
şunları ifade etti: “Okula 
gelişimizde ve geçen haf-
taki karşılamada yaşanan 
güzel anlar, öğrencileri-
mizin mutluluğunu artırdı. 
Şehir dışından geldiğimiz-
de öğretmenlerin, okulun 

bir kısmının karşılaması, 
önceki maçlardaki tebrik-

ler, öğretmen grupların-
dan gelen destekler, 
çocuklarımızı hem 
psikolojik olarak 
hem de motivasyon 
açısından daha üst 
seviyelere taşıdı.”

Fiziki 
imkânsızlıklara 
rağmen şampiyon 

oldular
Antrenman ve ha-

zırlık sürecinin, salon 
imkânlarının olmaması 

nedeniyle dış sahada gerçekleştirildi-
ğini ifade eden Bakır, zorluklara karşı 
mücadele ederek bu başarıyı elde 
ettiklerini belirterek “Bu, rakiplerimize 
göre bir dezavantaj oluşturdu ancak 
çocuklarımızın kararlılığı ve azmiyle 
bu zorluğun üstesinden geldik. Umu-
yoruz ki okulumuzun yeni yerinde 
salon imkânları olur ve bu, öğrencile-
rimizin daha iyi hazırlanmasını sağlar. 
Her takımın ve oyuncunun yaşadığı 
genel zorluklarla mücadele ettik 
ancak özel bir sorunla karşılaşmadık” 
şeklinde konuştu. 

“Öğrencilerin spordan keyif 
almaları, bizim en büyük mutluluğu-
muz”

Şampiyonluğa giden yolda okulun 
idari kadrosunun, diğer öğretmenlerin 
de katkısının oldukça büyük olduğu-
nu ifade eden Bakır,  “Diğer öğret-
menlerin rolü büyük önem taşıyor, 
çünkü öğrencilerin spor etkinliklerine 
katılımı, ders saatlerine veya sı-
nav saatlerine denk gelebiliyor. Bu 
durumda diğer branş öğretmenlerinin 
esneklik göstererek çocukların eksik 
kaldıkları dersleri telafi etmeleri, spor 
etkinliklerine katılımlarını sağlamaları 
oldukça kıymetlidir. Okul idaresinin de 
öğrencilere manevi destek sağlaması 
büyük önem taşımaktadır. Çocukların 
sporda başarılı olmaları için moral ve 
motivasyonları oldukça önemlidir. Bu 
destek, öğrencilerin daha güçlü, ken-
dine güvenen bireyler olarak yetişme-
lerine katkı sağlar.

Benim gibi diğer öğretmenler de 
öğrencilerin spor başarısını görmek-
ten büyük mutluluk duyar. Onların ba-
şarıları, bizim de mutluluğumuz olur. 
Öğrencilerin spor etkinliklerine katı-
lımlarını teşvik etmek, desteklemek, 
onların bütünün bir parçası olmalarını 
sağlamak öncelikli görevlerimizden 
biridir. Sporu yaşam biçimi hâline 
getirmiş bir öğrenci, hangi mesleği 
seçerse seçsin sağlıklı ve dengeli bir 
yaşam sürebilir. Bu nedenle öğrenci-
lerin sporla iç içe olmalarını, spordan 
aldıkları keyfi yaşamalarını sağlamak, 
biz öğretmenlerin en büyük mutlulu-
ğudur” diye kaydetti. 

“İnşallah Türkiye şampiyonu 
olacağız”

Şehit Mustafa Aslan Ortaokulu 
Müdürü Serhat Şimşek ise "Önce-
likle kısaca kendimden bahsedeyim. 
1978 yılı, Yozgat doğumluyum, aslen 
Nevşehirliyim. 15 yıldır idarecilik 

yapıyorum. Eğitim-öğretim hayatımın 
büyük bir kısmı Ankara›da geçti. Oku-
lumuz kısıtlı imkânlara sahip olmasına 
rağmen öğrencilerimiz ve hocaları-
mızın özverili çalışmalarıyla büyük 
bir başarı elde ettik. İnşallah Türkiye 
şampiyonu olacağız. Diğer alanlar için 
de çeşitli faaliyetlerimiz var. Bu sene 
Cumhuriyet’in 100. yılı nedeniyle üç 
kitap çıkardık. Öğrencilerin 100. Yıl 
Cumhuriyet ve Atatürk konulu yazıları-
nı kitaplaştırdık.

Ayrıca öğretmenlerimizin anılarını 
içeren bir kitap hazırladık. Bunların 
yanı sıra İngilizce öğretmenlerimiz 
de Atatürk ve 100. Yıl Cumhuriyet 
adı altında bir kitap çıkardı. Tüm bu 
faaliyetlerle çocuklarımızın gelişimi-
ne katkıda bulunmaya çalışıyoruz. 
Okulumuzun fiziki imkânları kısıtlı 
olmasına rağmen hocalarımızın 
kalitesi ve öğrencilerimizin başarısıy-
la Yenimahalle’nin en başarılı okulu 
olmayı başardık. 

Eğitim kadromuzda beden eğitimi, 
müzik, resim gibi derslerin önemini 
görüyorum. Bu dersler, ana dersler 
kadar önemlidir, çünkü öğrencilerin 
sosyal ve duygusal gelişimlerine 
katkıda bulunur. Diğer branşlarla ilgili 
olarak olanaklar ölçüsünde basketbol 
ve voleybol takımlarımız var. Hocala-
rımızın kalitesi, öğrencilerimizin azmi 
sayesinde başarılı maçlar çıkarıyorlar. 
İyi bir eğitim kadrosuna sahip olduğu-
muz için gurur duyuyoruz” dedi.

Yenimahalle’de bulu-
nan Şehit Mustafa Aslan 

Ortaokulu, futsal alanında 
Ankara şampiyonu oldu. 

İbrahim Kocaman, Anıl 
Orhan, Görkem Günendi, 
Muhammed Ali Şenkaya, 

Mehmet Emir Aykan, 
Mustafa Yiğit Pişiren, 

Mustafa Batur, Utku Emin 
Öcal, Doruk Demirci, Naki 

Emre Genççoban, Demir 
Karakaya ve Osman Efe 

Karahisar’dan oluşan ta-
kım, okulun beden eğitimi 
öğretmeni ve aynı zaman-
da takımın antrenörü olan 

Sinan Bakır ile Türkiye 
şampiyonluğu için müca-
dele etmeye hazırlanıyor.
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